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Ponedeljak, 10. jun 2003. 
Svedok C-047
Svedok C-017

Otvorena sednica
Optuženi je pristupio Sudu

Početak u 9.14h

Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. 
Izvolite, sedite.

SUDIJA KVON: Pre nego što počnemo, hteo bih da se svima izvinim. Ja sam 
zbog nekih radova na putu bio dugo u gužvi u saobraćaju, nisam mogao da 
stignem na vreme. Izvinjavam se svima.

SUDIJA MEJ: U redu. Svedoče C-047, vi ste se vratili da završite svoje 
svedočenje. Prema mojim beleškama, gospodine Milošević, ostalo vam je 
sat i petnaest minuta za unakrsno ispitivanje.

UNAKRSNO ISPITIVANJE: OPTUŽENI MILOŠEVIĆ

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospodine C-047, vi ste pokazali 
potvrdu da ste bili u Četvrtoj ličkoj brigadi u jesen i zimu 1991. godine na 
1992. godinu, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam izjavio da nisam bio tamo. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Odakle ta potvrda?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam izjavio da nisam bio tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja vas ne pitam to što ste izjavili, nego 
na potvrdi piše da ste vi bili, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Na potvrdi piše, ali nisam bio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ta potvrda je falsifikat, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To je bilo u Glušićima, ali ja nisam bio 
tamo.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja razumem da vi kažete da je original 
potvrde, ali to što je upisano vaše ime, je li to nije tačno, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nisam bio tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, kako to niste bili tamo, a onda 
dobijate i naloge da putujete za Beograd u to vreme kad niste bili tamo, iz 
te jedinice?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: U Petrinji sam bio, u Četvrtoj ličkoj nisam 
bio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Niste putovali za Beograd. Pošto tamo 
niste bili, znači niste mogli putovati za Beograd iz te jedinice.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Kažem vam da nisam bio tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A jesu i te potvrde, kojima vam se daje 
nalog za službeni put u Beograd iz Četvrte ličke, isto tako izmišljene? Je li 
tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nisu izmišljene…

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, mislim da svedoku treba dati tu 
potvrdu, jer imamo tri različite potvrde i možda se trenutno radi o zabuni.

SUDIJA MEJ: Koji broj tabulatora?

TUŽILAC UERC-RECLAF: Prvi je broj 12, iz ličke brigade, onda imamo i 
brojeve 13 i 14.

SUDIJA MEJ: U redu. Dajte svedoku te dokumente.

SVEDOK C-047: Mislite na ovu Četvrta lička, je li tako?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Četvrta lička i kaže tu ste vi od 1991. 
godine na 1992 godinu, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tako piše, ali ja tamo nisam bio. Meni su 
poslali tu potvrdu zato što sam ja bio komandant jedinice, ništa više.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A ova, ove naloge za putovanja i njih su 
vam poslali, je l’ tako?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne, ovo je naređenje iz Petrinja, tamo sam 
bio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kad je to bilo?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Jedno je bilo 18. marta 1994. godine, a 
drugo je bilo 5. oktobra 1993. godine, kada je jedinica ušla u Petrinju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, recite mi ova potvrda koja se 
odnosi na 1991., 1992. godinu, to je vreme kad je inače JNA bila na tim 
prostorima u vreme dok je još postojala Jugoslavija, je li tako? 1991. godine 
i početak 1992. godine
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, JNA je bila tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I to je bila jedinica u sastavu JNA, je l’ 
tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, verovatno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ne znate o tome nikakve druge 
detalje?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Kažem da je Milan Stojanović bio komandir 
u jedinici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, kad ste pitani u glavnom 
ispitivanju u vezi sa evidencijom, vi ste rekli da je evidenciju vodila Teritorijalna 
odbrana i JNA, zavisno od toga kojoj ste formaciji pripadali, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tako je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li je onda tačno to što tvrdi Srpska 
radikalna stranka da su oni regrutovali dobrovoljce isključivo za JNA i 
Teritorijalnu odbranu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nisam razumeo pitanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kažem, da li je tačno, dakle, to što inače 
tvrdi Srpska radikalna stranka da je dobrovoljce regrutovala isključivo za JNA 
i Teritorijalnu odbranu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Srpska radikalna stranka je imala svoj četnički 
pokret, te jedinice su pripadale, ili komandi JNA, ili Teritorijalnoj odbrani.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li to znači da su dobrovoljci regrutovani 
za TO i za JNA?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To je Srpski četnički pokret. Samostalno ne 
može da deluje na terenu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Čekajte, molim vas, evo vidite u 
tabulatoru 16, vi imate ovde naređanje gde se kaže u kraju prvog pasusa: “U 
sastavu Teritorijalne odbrane,” dakle, podrazumeva se da su oni regrutovani 
da pomognu sastavu Tertorijalne odbrane. Ovde se pominje zapadna 
Slavonija, sastav Teritorijalne odbrane. Je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam izjavio da je Srpska radikalna stranka 
imala Srpski četnički pokret, organizovanu vojnu formaciju koja je naoružana, 
ili u Srbiji, u Bubanj potoku, ili na drugom mestu, ili kad dođe u TO, u mesto 
gde je imala komandu, ili u komandi JNA.

SUDIJA MEJ: Ako želite da odgovorite u vezi sa ovim dokumentom, tabulator 
16 koji govori o tome da su svi dobrovoljci bili poslati u Zapadnu Slavoniju i 
treba da se stave pod komadu i onda ovde imamo neko ime iz Teritorijalne 
odbrane, kako vi to tumačite?

SVEDOK C-047: To znači da svaka jedinica koja dolazi iz Srbije, mislim na 
Srpski četnički pokret, koja ode na teren, mora da se prijavi TO, ili komandi 
JNA. Ovde piše da je komandant Nončić Radovan. On je bio član Srpske 
radikalne stranke i Srpskog četničkog pokreta, ali da je sa svojom jednicom 
u sastavu Teritorijalne odbrane.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ovde se ne pominje nikakav četnički 
pokret, nego Srpska radikalna stranka.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Srpski četnički pokret nije bio registrovan.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To je kao tajna organizacija, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To je javna organizacija bila.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A nije bio registrovan?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije bio registrovan, gospodine Miloševiću, 
ali su dobijali oružje od JNA, opremu, hranu i tako dalje.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Hoćete da kažete kad ste bili rezervisti 
JNA, onda ste bili naoružani kao i drugi rezervisti JNA?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne, kao četnici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Teško mogu da poverujem. Imate li neki 
dokaz za to?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Imam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, niste ih ovde izneli, nisam ih video.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam pomenuo primer Bajine Bašte, gde su 
dobijali oružje i kompletnu opremu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A što se Bajine Bašte tiče, tu sam shvatio 
da su vas razoružali i oterali.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To nije tačno, to nije tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, to su činjenice o kojima ste i sami 
govorili, samo što vi sada kažete da ste to dobrovoljno otišli.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To nije istina da su nas oterali, a to možete i 
da proverite razloge zašto smo otišli.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro. A kako objašnjavate ovu 
drugu rečenicu iste naredbe. Kaže: “Dobrovoljci koji samostalno napuste 
jedinicu, ili otkažu komandu, tretiraće se kao odmetnici Srpske radikalne 
stranke. Srpska radikalna stranka neće ih uzimati u zaštitu”.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pretpostavljam da se to odnosi na pojedince, 
ali ja ne znam primer da se to dogodilo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li to podrazmeva da su neki pojedinci 
vršili određena krivična dela odmetnuti od regularnih jedinica u koje su se 
javili kao dobrovoljci i da ovim Srpska radikalna stranka naglašava da ih neće 
uzimati u zaštitu, jer ne smatrata da je to dozvoljeno. Ili nije tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja ne znam nikoga ko je vraćen sa fronta od 
strane Srpske radikalne stranke.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, to što vama nije poznato, je li 
to znači da niko nije oteran zato što se ponašao nedisciplinovano, ili izvršio 
neko krivično delo, ili uhapšen zbog nečega, ili tako dalje?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne znam ništa o tome.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nije vam poznato. Dobro. Mi smo videli 
i u tabulatoru 9, da za borce koji se vrate zbog nediscipline, da se vodi 
posebna evidencija. Dakle i sa tog stanovišta, kad se ukrste ti podaci, koliko 
ja vidim, insistiralo se na tome da dobrovoljci u jedinicama u kojima su 
prijavljeni moraju da se ponašaju u skladu sa vojničkim pravilima. Je li to 
tako, ili nije?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To je ono kako je trebalo da bude u jednicama 
i komandama tih jedinica.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Recite mi, molim vas, vi ste 
pominjali jedan zločin koji su izvršili ti vaši dobrovoljci i pomenuli ste da su 
ubili tri Hrvata, sećate se toga?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Moji dobrovoljci nisu izvršili nijedan zločin.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nisu. Pa, čiji su bili ovi dobrovoljci koji 
su izvršili taj zločin o kojem vi govorite?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da li mislite na Vukovar?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da...Vaši dobrovoljci su izvršili ove 
zločine.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja nisam spomenuo da sam ubio nikoga.

SUDIJA MEJ: Samo trenutak, Izvinite, nismo čuli pitanje. Da li biste bili 
ljubazni da ponovite pitanje, gospodine Milošević?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Rekli ste da su ti doborovoljci ubili tri 
Hrvata. To ste pomenuli u svom glavnom iskazu. Je li tako, ili nije?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Koji dobrovoljci, gospodine Miloševiću i 
gde?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ti vaši pripadnici.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Moji, ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A ko?
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SUDIJA MEJ: Ne, da li biste mogli malo preciznije da kažete o kom incicidenti 
govorite i o čemu želite da vam odgovori svedok?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Ja sam zapisao ovde ono šta…

SUDIJA MEJ: Da, kažite gde je to i kad se desilo. Dajte da pokušamo da 
nađemo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Evo. Jeste li vi bili svedok nekog zločina, 
evo da okrenem pitanje, jeste li bili svedok nekog zločina koji je izvršen, bilo 
kog zločina?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Jesam, dok sam u Tordinicima, tamo sa 
video, a video sam i u Vukovaru da su ubijeni, tako sam rekao. Četnici 
Milana Lančužanina.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, šta ste videli tamo?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa, rekli su da su ubili tri Hrvata i odveli su 
me u prostoriju, u kupatilo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, oni su vam rekli da su ubili tri 
Hrvata.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, i onda sam bio prisutan kad su jednu 
curu doveli. Rekli su pred svima da će je ubiti i tamo silovati. I nije se vratila 
više.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, sada mi recite, sobzirom na 
poziciju koju ste vi imali, jesu li ti ljudi bili osobe koje vi poznajete?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Prvi put sam ih video.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jesu li bili osobe iz vaše stranke?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Kažu da su bili iz Srpske radikalne stranke.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Mogli ste da ih identifikujete?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Sad bih mogao, onda ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, recite mi, sobzirom na posao 
koji ste radili, da li ste vi o tome što tvrdite da se dogodilo podneli nekom 
izveštaj?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam razgovarao sa jednim, preneo sam 
mu to što sam video.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja vas ne pitam da li ste s nekim 
razgovarali, to je vrlo relativno pitanje, ja vas pitam da li ste o tome podneli 
neki izveštaj.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pismeni, ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je li vi znate da se napiše pismeni 
izveštaj kad se dogodi i onako najmanji saobraćaji udes, a ovde se radi o 
ubistvu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Kažem, usmeno sam preneo to ubistvo na 
ratištu u Hrvatskoj, ne u Srbiji.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, možemo da konstatujemo da vi 
nikome niste podneli izveštaj o tome da se dogodilo to ubistvo?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Usmeno sam preneo Milanu Jerinkiću.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Molim?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Usmeno sam preneo Milanu Jerinkiću.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Usmeno ste preneli?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, niste podneli izveštaj?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pismeni, ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Ko je Mirko Blagojević?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Mirko Blagojević je četnički komandant. 
Mislim da je vojvoda.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Mislite?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Siguran sam da je vojvoda.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li on iz Bijeljine?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Trebalo bi da je iz Bijeljine.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, dobro, vi ste ovde pokazali njegovo 
saoštenje iz septembra 1992. godine u severnoj Bosni 24. na 25. septembar, 
gde protestuje protiv neke jedinice koja je izvršila ubistvo nekih Muslimana, 
je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Poštovane sudije, da li mogu dobiti taj 
dokument?

SUDIJA MEJ: Da, tabulator 11.

SVEDOK C-047: Da, video sam …

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, da li to znači da je on štitio 
Muslimane?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li znate da su u Bijeljini postojale, 
čak u tom kraju, jedinice vojske Republike Srpske u kojima je bio veliki broj 
Muslimana?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam rekao da nije mi poznato da je štitio 
Muslimane. On štiti, ograđuje se od ovog zločina koji je urađen od strane 
policije, po ovom dokumentu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, je li to znači da oni ubistvo tih 
Muslimana smatraju zločinom?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Naravno. Zato to oni nisu uradili, uradila je 
policija, MUP Republike Srpske.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li je vama poznato da su upravo 
oni nastojali da zaštite sve Muslimane u Bijeljini?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije mi poznato. Znam šta je Arkan radio, ali 
nije mi poznato da je takva zaštita postojala.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, pomenuli ste Voćin, jeste bi 
bili u Voćinu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne, ja sam čuo za taj zločin da je urađen.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A ko je taj zločin izvršio?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Koliko ja imam informacije, pripadnici 
Srpskog četničkog pokreta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, dobro, to su znači pripadnici vašeg 
pokreta?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Moga, ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste rekli da ste pristupili tom pokretu 
da biste rušili Miloševića i komuniste, je li tako? Tako ste objasnili u svojoj 
izjavi. Prema tome, ako sad kažete da to nije vaš pokret, opredelite se, je li 
to vaš pokret ili nije vaš pokret?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ta jedinica mi nije poznata. Moja jedinica je 
sasvim druge stvari radila i druge svrhe trebala da ima. A vi znate da je u 
Srbiji jako puno bilo četničkih jedinica.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A pretpostavljam, pošto ste se vi 
udruživali, kako ste sami rekli da mene rušite, da vi to treba da znate bolje 
od mene. Ja vas zato pitam ko je to uradio tamo? Možete li da identifikujete 
te ljude?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne, ja samo znam da su četnici iz Srbije, a 
ne iz Vojvodine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, vi ne možete da identifikujete te 
ljude, ali znate da su to pripadnici istog tog pokreta kome ste vi pripadali, 
je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, recite mi, molim vas, pošto ja 
nikako ne mogu sada da nekako to povežem, a šta je bila vaša uloga onda, 
pošto vi ste pripadnik Srpskog četničkog pokreta, ovde kažete kako su oni 
vršili zločine, ali istovremeno kažete da vi s tim nemate veze, pa mi recite ko 
onda s tim ima veze?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: S tim zločinima ne. Pa, ja ne znam ko je 
njihov komandant bio i pod čijom su komandom bili.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A šta je bila vaša uloga? Jeste imali vi 
pod komandom neku jedinicu Srpskog četničkog pokreta?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Jesam, sa moje teritorije, tako da kažem.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, šta je bila vaša uloga?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Mi smo išli na ratište, ali nismo vršili zločine, 
ni krađe, ni bilo šta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, vaša jedinica nije vršila zločine, a 
ove druge jedinici su vršile zločine, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne, ne kažem za sve jedinice. Pojedine 
jedinice.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A jeste li videli i jedan od tih zločina koje 
je izvršila neka od tih jedinica koje navodite?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Rekao sam da sam video u Vukovaru, u 
Tordincima sam video šta je bilo. I ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, na dva mesta ste i videli neki 
zločin lično, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Na takav način da, ali ubistva, to u ratu video 
sam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Molim?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Video sam nakon prolaska četnika.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To ste vi videli nakon. Jeste videli vi neko 
ubistvo lično?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne. Pardon, video sam u Njemcima, ali to je 
već bio mrtav kad sam ja došao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, niste videli kako ga je neko ubio, 
nego je čovek bio mrtav.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Sami su pričali.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste o tome čuli tamo od tih koji su 
pričali, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Bio sam tamo i video sam i leš i tog čoveka.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A recite mi jeste li o tome podneli neki 
izveštaj?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ni o tome niste podneli izveštaj. A što 
niste podneli?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To je zona ratnih dejstava, policija iz mog 
kraja ne može tu ništa da uradi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Može da da informaciju, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Kome da da informaciju, gospodine 
Miloševiću?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, policiji.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne znam kojoj policiji.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, policiji u Srbiji. Ako pretpostavljate, 
dakle, da je to uradio neko iz Srbije, onda je logično da date takvu informaciju 
policiji u Srbiji, to je ono šta je građanska dužnost bilo koga bez obzira da li 
je organizovan, ili nije, u nekakav pokret o kome vi govorite.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije mi bilo poznato da je bilo takvih 
informacija.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nije vam bilo poznato?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro ...

SUDIJA MEJ: Molim vas ponovite pitanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pitao sam, gospodine Mej (May), da li 
je o tome šta je čuo, a ustanovili smo da je čuo, podneo nekome neki izve
štaj, ili informaciju. To sam pitao.

SUDIJA MEJ: Ne, on je već odgovorio na to pitanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A, dobro, recite mi, pošto ste vi nekoliko 
puta rekli da ste imali veliko ratno iskustvo, gde ste stekli to ratno iskustvo?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Bio sam na dosta mesta, na tim takozvanim 
položajima u Slavoniji, Baranji, Bosni.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I sad mi opišite to vaše iskustvo, “imao 
veliko ratno iskustvo”.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Šta da vam opišem.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Koja je vaša funkcija, šta ste, kako ste 
sticali to iskustvo? Vi kažete da ste učestvovali, dakle, u Teritorijalnoj odbrani, 
ili u JNA, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I šta ste radili, jeste branili, ili ste išli 
nekog da ubijete?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Bilo smo na položajima, negde je bilo 
pucnjave, negde je bilo samo čuvanje položaja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako ste čuvali položaje?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Mi smo bili na liniji, ili sa Hrvatima, ili sa 
Muslimanima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi govorite na osmoj strani da su 
dobrovoljci prolazili kroz kraću obuku u Subotici na policijskom poligonu 
u Velikom Radanovcu, da je bio na državnom imanju koje koristi SUP. Po 
ovome šta ja imam podatke, to nije tačno.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To je tačno. Ja sam lično bio sa njima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, da li vi uopšte znate da nikakva 
obuka u Radanovcu nije vršena?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Koga nije vršena obuka? Kako nije, kad sam 
ja bio tamo?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste bili lično tamo?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam bio sa njima lično.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ko je bio tamo sa vama?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Dobrovoljci.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A ko je bio, pošto kažete da je policijski 
poligon, je li to bio neko od policije tamo?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam se dogovorio sa Milanom Jerinkićem 
da mogu da odem tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, nikoga nije od policije tamo?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije, nema potrebe da bude.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I sad vi tvrdite da ste se dogovorili sa 
Jerinkićem da vi idete tamo, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, objasnite mi onda, molim vas, 
pošto imate ovde, samo da vidim koji je to tabulator, izgleda da je 21, pres 
konferencija  pod oružjem, u tabulatoru 21.

SUDIJA MEJ: Molim vas, dajte svedoku primerak toga.
 
OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Evo, gledam ovaj faksimil novina, kaže: 
“Konferencija za štampu pod oružjem,” pa onda ima jedan podnaslov 
“Blagovremeno reagovanje milicije” i piše: “Nije se čestito ni završila 
konferencija za štampu Srpske radikalne stranke, a iz MUP-a je stiglo 
saopštenje u kome se kaže da su preduzete mere oko identifikacija ljudi 
u maskirnim uniformama i pod naoružanjem. Ovako brzo reagovanje ima 
opravdanja, jer bi u suprotnom javnost bila dobrano uznemirena, sobzirom 
da je na lokalnom radiju emitovan izveštaj sa konferencije za štampu, a odmah 
zatim i pomenuto saopštenje MUP-a, iz čega se može zaključiti spremnost 
državnih organa da, uprkos nestabilnoj situaciji u zemlji, vode računa u 
okviru poslova za koje su nadležni”. Znači, vi ste ovde držali konferenciju 
za štampu, MUP rekao da su odmah preuzete mere oko identifikacije tih 
koji to drže, i da brzo reaguje na to šta se događa. Dakle, kako možete da 
kažete da ste u dogovoru sa policijom otišli tamo na nekakav poligon gde 
nema policije, nego su vam oni rekli da možete tamo da idete, pa da se 
obučavate, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To je tačno. Bili smo tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, to ste izmislili.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nisam, nisam, lično sam bio tamo.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A recite mi, molim vas, da li znate da je 
to inače naselje na periferiji Subotice sa prizemnim kućama nastanjenim i da 
stanovništvo čine pretežno Mađari, oko 90 posto?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, tamo ima teren, gde 
smo mi i posebna jedinica milicije vršili obuke, to je naselje Veliki Radanovac, 
sve spada pod veliko naselje do mađarske granice. Ja to jako dobro znam. 
To je deo šume.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, pretpostavljam da vi znate, ja ne 
znam, ali ja imam podatke ovde koji kažu da se između nalazi kasarna sa 
redovnim sastavom vojske, jeste vi u blizini kasarne vršili tu obuku?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, kasarne su na samom 
‘’EP’’ putu. Znači, uz glavni put. A ovo je jako veliki prostor Veliki Radanovac, 
velika teritorija, ima naselje, ali ima i šuma, ogromna šuma ima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Išli ste u šumu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da vežbate?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I tamo nije bilo nikakve policije?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne, zašto bi bilo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali ste zato tražili dozvolu od policije da 
idete tamo da vežbate.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, pošto je moja jedinica i posebna jedinica 
policije, tamo su baš na tom terenu vršili obuku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Posebna jedinica policije? Vi govorite o 
vašoj grupi, a ne o posebnoj jedinici policije?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno. I pripadnici Srpskog četničkog pokreta 
su bili tamo na obuci.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je li govorite o obuci posebne jedinice 
policije, ili o vašoj obuci?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Govorim da se radi o istom terenu.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: ...

SUDIJA MEJ: Molim vas da napravite pauzu i jedan i drugi da vidimo šta je 
sa mikrofonom. Nije mi sasvim jasno u čemu je svrha ovog ispitivanja. Ovaj 
svedok je od samog početka govorio da se radilo o pripadnicima njegove 
jedinice koji su bili obučavani i da je policija dala dozvolu za to. Ja mislim da 
smo već dovoljno iscrpli ovu temu. On je opisao gde se to događalo. Sad 
možete da nastavite.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, to da ste imali odobrenje policije 
samo vi usmeno tvrdite, je li tako? Nemate za to nikakav dokaz?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, u cilju zahvalnosti, 
Jerinkić, Duško Stjepanović i Radovan Knežević, a on je začetnik ovog, bili su 
date 1992. godine zahvalnice tim ljudima za dobru saradnju kao i u vezi ove 
konferencije za štampu što je bila. Dobili su pismene zahvalnice.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobili ste pismene zahvalnice za ovu 
konferenciju za štampu na koju MUP reaguje, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne ja, već baš taj načelnik MUP-a je dobio 
zahvalnicu od Srpske radikalne stranke. A Radovan Knežević je odbio da 
primi i vratio je nazad.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na strani 8, u sedmom pasusu vi kažete 
da su svi Srbi u to vreme bili simpatizeri Srpske radikalne stranke, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nisam mislio bukvalno, veliki broj.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, dobro, ako tvrdite da je veliki broj 
bio simpatizera tada Srpske radikalne stranke, koliko je glasova imala na 
izborima Srpska radikalna stranka od tih silnih simpatizera?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Dosta je imala.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Molim?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Dovoljno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A znate li nešto o tome?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Slabo sam pratio izbore, to me nije 
interesovalo, ta politika ...
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, da li znate da su ti brojevi potpuno 
suprotni ovome šta vi tvrdite?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Znam da je bilo jako puno članova Srpske 
radikalne stranke, Srpskog četničkog pokreta i simpatizera, jako puno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Zato sam vas i ptao koliko je to glasova 
na izborima imala Srpska radikalna stranka kad je imala tako mnogo simpa
tizera.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam rekao, gospodine Miloševiću, da me 
politika ne interesuje toliko, pogotovo ti izbori što su bili.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Recite mi gde ste to vi bili na ratištu? 
Iz ovoga što sam ja dobio, vi nigde niste bili, vi jednostvano izmišljate ove 
priče.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Jeste, gospodine Miloševiću, zato sam dobio 
čin pukovnika, 22. jula sam trebao ići na proglašenje vojvode, a nigde nisam 
bio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ko je trebalo da ide sa vama?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Vojvoda Ostojić i vojvoda Bragonjić su bili, 
na Radničkom univerzitetu, u martu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobili ste čin pukovnika?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno.

SUDIJA MEJ: Samo tenutak, imamo problema sa mikrofonom. Ja ću sad 
da zamolim zastupnika Sekretarijata (Registry) da vidi o čemu se radi. Reći 
ću vam u čemu se sastoji ovaj problem. Gospodine C-047, vi ne smete 
da odgovarate sve dok ne vidite da se ugasio mikrofon optuženog. Molim 
vas da pratite njegov mikrofon i kad vidite da se on ugasio, onda da tek 
odgovorite. Vi govorite istim jezikom i teško je da se prati ukoliko nemamo 
pauze između pitanja i odgovora. Da?
 
OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) 
... Vi ste bili veoma darežljivi kada je u pitanju davanje činova. Recite mi, na 
strani 10, u četvrtom pasusu kažete da je vojvoda Momčilo Đujić bio najveći 
donator, živeo je u Torontu (Toronto) i odatle slao novac. Je li tako?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Koliko je meni poznato, vojvoda Šešelj je 
dobio veliku sumu novca od Đujića.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ja vas pitam jeste ovako izjavili: 
“Bio najveći donator, živeo u Torontu, Kanada (Canada), odakle je slao 
novac”.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li vi uopšte znate da Đujić nije živeo 
u Torontu, Kanada, već u Kaliforniji (California), u Sjedinjenim Američkim 
Državama (United States of America)?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Moguće da sam pogrešio, ali znam da je on 
slao novac.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A šta znate, a šta ste pogrešili?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Znam kada je vojvoda Šešelj proglašen za 
vojvodu, da mu je Đujić dao veliku sumu novca za organizovanje srpskih 
četničkih jedinica za borbu protiv komunizma, to je cilj bio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Za ovo drugo, vi tvrdite da je on 
živeo u Kanadi i da je odatle slao novac iz Toronta, on nikad nije živeo u 
Kanadi, već u Americi, odnosno u Sjedinjenim Američkim Državama i to u 
Kaliforniji.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Moguće je da sam pogrešio u svim onim…

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li je moguće da ste vi u svemu 
ovome pogrešili što pričate?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije moguće.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nije moguće?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Dajem vam argumente, a ima i još.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vrlo dobro. Da promenimo 
onda temu. Molim vas, da li znate ko se u toku rata bavio prikupljanjem 
humanitarne pomoći za ratom ugrožena područja, u hrani, u lekovima, u 
odelu, ćebadima, koja je otpremana uz prateći list i pečat Crvenog krsta 
Subotice, i tako dalje, da li znate ko se time bavio?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Crveni krst je preko SPS-a slao, koliko znam. 
A radikali su na drugi način sakupljali.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Potvrda se vraćala onima koji su slali, pa 
prema tome, znači Socijalistička partija Srbije slala pomoć u hrani, lekovima, 
garderobi, ćebadima i tako dalje, preko Crvenog krsta Subotice, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tako je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi govorite na desetoj strani u trećem 
pasusu da je vaše finansiranje išlo preko firme “Radikal komerc”, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Po mojim podacima, ta firma “Radikal 
komerc” osnovana 1992. godine od strane nekih građana, a ne od 
stranke.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nije tačno? A da li je tačan ovaj podatak 
koji ja imam? Molim vas, dozvoljavam ja da imam pogrešan podatak, samo 
ga vi potvrdite, ili odbijte. Da li uopšte znate da je ovo preduzeće poslovalo 
nepunih dva meseca i da na računu nema ni ulaza ni izlaza ni jednog jedinog 
dinara, a bio je upisan direktor preduzeća izvesni Nebojša Ilić koji je ...

SUDIJA MEJ: Samo jedno po jedno. Jedno po jedno, molim vas. Ono što se 
ovde tvrdi, gospodine C-047, je da je, pre svega, ova kompanija poslovala 
manje od dva meseca. Da li se slažete sa tim, ili ne?

SVEDOK C-047: Koliko je trajala ne znam, ali znam ko je osnovao i kada 
je osnovana. Kancelarija se nalazila u prostorijama isto Srpske radikalne 
stranke.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, prema podacima koje su moji 
saradnici proverili nije bilo nijednog dinara, ni ulaza, ni izlaza za ta dva 
meseca. To je bila firma koja je verovatno neko želeo da radi, ali koja nikad 
nije uspela da radi. Nijednog izlaza ni ulaza dinara jednog za ta dva meseca. 
Je li vam poznato ime Nebojše Ilića?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Lično ga poznajem, ali niste napomenuli 
Đorđiju Lekića. On je vodio tu firmu.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Prema mojim informacijama direktor 
preduzeća je bio Nebojša Ilić?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Moguće, ali znam da je Đorđija Lekić ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je taj Nebojša Ilić isključen iz 
stranke upravo zbog te firme? Je l’ vam to poznato?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije mi poznato da je isključen. On je završio 
školu, i otišao u Šabac nazad kući.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, vi objašnavate razlog vašeg 
spora. Prvo mi recite ko je Vujić?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Vujića poznajem.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Spor sa Vujićem ste imali, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Imao sam neslaganje sa njim, da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A ko je taj Vujić?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Kako mislite ko? On je iz Subotice. Božidar 
Vujić.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Radio je u “29. novembru”, u magacinu. 
Osnivač Srpske radikalne stranke u Subotici. Sad je, koliko je meni poznato, 
poslanik, narodni poslanik.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, recite mi, on je bio magacioner 
u Industriji mesa “29. novembar”?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I on je taj koji je osnovao Srpsku 
radikalnu stranku u Subotici?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Iz onoga što piše na strani 10, vi ste 
imali spor, čujem iz ovoga što piše, jer niste hteli da učestvujete u ubistvima, 
krađama i ostalim zločinima, a da je uobičajeno bilo da vaši dobrovoljački 
odredi ubijaju i pljačkaju. Je li Vujić od vas tražio da ubijate i pljačkate?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ovo nije dobro definisano. Ja opet napominjem 
da dobrovoljačka jedinica iz Subotice nije ubijala i nije pljačkala.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja sam vas pitao je li Vujić od vas tražio 
da ubijate i pljačkate?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tražio je da se ide na teren.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Tražio je da ubijate i pljačkate?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To je logički, ako se ode tamo, šta treba da 
se radi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Molim?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To je po meni logički bilo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vama je logično bilo kad idete na teren 
da tamo ubijate i pljačkate i vi ste išli tamo na teren, ali niste ubijali i pljačkali, 
je li to vi tvrdite?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nego šta tvrdite?

SUDIJA MEJ: Mislim da smo o ovome već govorili, mnogo puta smo o 
ovome govorili. Idemo dalje, idemo na nešto drugo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ... U redu. 
Nadam se da nismo na privatnoj sednici? 

SUDIJA MEJ: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ... 

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, ovo je bilo na privatnoj sednici.

SUDIJA MEJ: Idemo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)
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sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Govorili ste o Hrtkovcima, je li tačno? 
Da je na polju nađen jedan čovek ubijen. Je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li vam poznato da je vođena istraga 
odmah?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije mi poznato. Nije mi poznato da je 
vođena istraga.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je li vam poznato da je posle, da je 
to jedini incident koji se desio na celom tom području. Je li vam poznato 
da je posle toga poslata policija u Hrtkovce, to je malo mesto gde inače 
nema policije, upravo da čuva od takvih koji mogu da nanesu zlo nekom 
meštaninu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To je jedino ubistvo, a nije jedini incident.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, jedino ubistvo. Je li vam poznato 
da je vršena istraga i da je odmah nakon toga permanentno bila prisutna 
policija da bi sprečila bilo kakav dalji incident?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Znam da je policija bila, mislim iz Sremske 
Mitrovice da su bili poslati.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste. Da čuva te ljude. Pa, je li bilo 
posle toga bilo kakvog incidenta?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Taj momak što je vodio tu jedinicu iz 
Sremske Mitrovice, on je sam tukao te ljude i maltretirao tamo. To isto znate 
sigurno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Tukao građane?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A kako se zove taj policajac iz Sremske 
Mitrovice koji je poslat da čuva građane, pa ih onda tuče? Zašto tako nešto 
možete da kažete?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne mogu da se setim imena, ali setiću se ja 
već u toku ovoga. I taj momak je i vraćen nazad i dan, danas radi u policiji, 
koliko je meni poznato.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, vi ovde tvrdite da policajac koji 
je poslat sa grupom da, posle incidenta koji se dogodio, čuva to mesto da 
se ne bi neko nasilje dogodilo, tuče građane tog mesta.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tvrdim, tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ja neću da komentarišem dalje 
ovakve stvari, jer bi bilo neukusno. Recite mi, molim vas, vi ste govorili da 
ste se videli sa Šešeljem pre jedne teške operacije na području Perućačkog 
jezera, blizu elektrane. Kakvu ste operaciju imali na teritoriji Srbije, molim 
vas, recite? Kakvu operaciju?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Mi smo govorili već o tome. To je 
hidroelektrana Perućac koju sam ja prešao s mojom jedinicom. U Skelanima 
smo bili fiksirani, bazirani, pa smo išli u Srbiju, iz Srbije smo prešli branu. A 
sa srpske strane su bili tenkovi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospodine C-047, je li tačno da ste tamo 
otišli samovoljno, da vas je policija razoružala i izbacila sa tog područja?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Apsolutno nije tačno, apsolutno nije tačno. 
Ako imate te izveštaje, onda imate i izveštaje i iz jezera, isto šta je bilo 
tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dovoljno ste mi odgovorili što se toga 
tiče. Molim vas, vi kažete da ste 1995. godine pobegli kod Arkana u Erdut, 
iz Subotice pobegli u Erdut, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nisam pobegao, nego sam otišao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja samo ponavljam ono što ste vi 
govorili, doduše kratko, da ste imali konflikt sa policijom u Subotici?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I zbog konflikta sa policijom u Subotici 
pobegli preko granice u Istočnu Slavoniju?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne, u Beograd sam prvo otišao.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U Erdut.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: U Beograd, u Ljutice Bogdana 1, a odatle 
smo sa kolima otišli.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Otišli u Erdut? I je li Arkanova Srpska 
dobrovoljačka garda u to vreme bila sastavni deo srpske vojske Krajine? Je 
li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Treba da jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, vi ste se pridružili toj jedinici koja 
je bila u sastavu srpske vojske Krajine?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Otišao sam tamo, tačno. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A samovoljno ste napustili Suboticu i 
bili u sukobu sa policijom u Subotici, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Šta ja koga ima da pitam hoću li napustiti 
grad, ili neću, to je moja volja, moje pravo kretanja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: O tome govorim, vaša volja, vaše pravo 
kretanja, to se, pretpostavljam, odnosi na svakog građanina koji ode negde 
kao dobrovoljac. Je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pravo građana, tačno. Može otići gde hoće.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znate koliko je hiljada Muslimana 
iz Sandžaka otišlo tako kao što ste vi otišli da se bori na strani Alije 
Izetbegovića.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Znam, dosta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I da i njih nije poslala neka naša policija, 
ili vlada i tako dalje?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne znam. Ne zalazim u to, ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A recite mi, molim vas, vi kažete 
da ste slučajno, dakle, ne u nekoj borbenoj operaciji, ranjeni novembra 
1995 godine, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Mala ozleda.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, mala ozleda, ali ste otišli u 
bolnicu, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: 1995. godine, mislite?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, ranjeni ste novembra 1995. 
godine? Tako se ovde kaže.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Al’ nije rana, rana je probodna, ubodna rana, 
samo sam nogu iskrivio bio, povredio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Bili ste u bolnici, dakle, novembra 1995. 
godine?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Jesam. U Vukovaru, a posle u Subotici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da. Koliko ste ostali u bolnici?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ništa, samo gips su stavili.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da. I onda su došli da vas obiđu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I onda su vam rekli da treba da idu u 
Bosnu, u Sanski Most, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To su vam rekli novembra 1995. 
godine.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Oficir Niški mu je nadimak bio, to mi je oficir 
Srpske dobrovoljačke garde, nadimak mu je Niški, on mi je to rekao. Treba 
da idu za Bosnu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Za Bosnu i pomenuo vam Sanski 
Most?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Mislim da je pomenuo Sanski Most.Fo
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li znate da je u novembru 1995. 
godine potpisan Dejtonski sporazum (Dayton Accord), i da je svaki rat 
prestao na području Bosne i Hercegovine? 
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Znam da je potpisan, ali da li je prestao, to 
ne znam više. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kakva ratna dejstva posle novembra 
1995. godine?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nisam bio tamo. Ali, kasnije sam čuo da je i 
jedinica srpske garde bila u Sanskom Mostu 1993. godine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da bi bili precizni, rekli ste da ste tada, 
novembra 1995. godine, da su vam rekli da tek treba da idu u Sanski Most, 
da idu u Bosnu, a u to vreme je zaključen mirovni sporazum i svaki rat 
prestao na tim područjima. Dakle, i to ste izmislili.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nisam izmislio. Naše jedinice se 1996. 
godine povukle, Vojske Jugoslavije, u kasarne, koliko ja znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Molim vas, povezano sa tim i odmah 
zatim, vi ste govorili kako ste u Vukovaru videli jednu jedinicu JNA. Kad ste 
videli u Vukovaru jedinicu JNA?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Jedinicu JNA? Ja sam rekao da sam video 
vojnu policiju kragujevačkog korpusa u Levoj Supoderici, 1991. godine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, dobro, 1991. godine, hoćete da 
kažete u vreme kad je JNA bila na celoj teritoriji Jugoslavije, videli ste jednu 
jedinicu u Vukovaru.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam naveo samo taj deo i to mesto, da su 
tamo bili. A u Partizanskoj ulici bila je, mislim da je to komanda Novosadskog 
korpusa.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Samo da se razjasnimo. Vi ste JNA, 
dakle, videli 1991. godine, je li tako?
SVEDOK C-047 - ODGOVOR: Jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, pošto je to išlo neposredno posle 
ove priče o 1995. godini, ja sam to povezao sa 1995. godine, kada je bilo 
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nemoguće videti JNA, dakle, sad smo razjasnili, vi ste JNA videli 1991. 
godine u Vukovaru.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: 1991. godine, da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Hvala vam lepo. To je objašnjenje 
veoma korisno. I ovo što ste pokazali na filmskoj traci koja se ne odnosi na 
ono što ste vi videli, nego je ilustracija gde se vide Arkan i Hadžić u Vukovaru 
u novembru 1991. godine, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, to je oslobođenje Vukovara, odnosno, 
nakon pada Vukovara.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To nije bio snimak nekog događaja koji 
ste vi videli, nego ste samo identifikovali da su to ta dva čoveka, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nakon toga sam bio u Vukovaru.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Samo da pogledam u moje beleške. 
Molim vas, vi pominjete “Ovčaru” na strani 11, u šestom pasusu. Je li tačno da 
vi nemate saznanja o događaju koji se desio u Vukovaru na Poljoprivrednom 
dobru “Ovčara”?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam naveo od koga sam čuo za taj događaj 
da se desio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste govorili o tome šta se pričalo, je 
li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Naveo sam čoveka koji je jako dobar sa 
Milanom Lančužaninom Kamenim, četničkim komandantom i on mi je to 
rekao da ima. Ja nisam bio tamo, ne mogu reći.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi dakle, nemate saznanja, vi 
samo imate ono što ste čuli.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, da li ste ikad čuli da je JNA 
imala bilo kakve veze sa Ovčarom, sa tim događajem u Ovčari?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Jesam, jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ko je imao, koja jedinica JNA je imala 
neke veze sa tim događajem u Ovčari?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Beogradska gardijska jedinica.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi tvrdite da su oni bili prisutni u Ovčari 
kad se desio taj zločin?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Koliko ja imam informacije, i jedni i drugi, i 
vojska i paravojska.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li vam je čovek koji vam je rekao, 
rekao ko je to uradio?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Na čega mislite?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, mislim, ko je ubio te ljude u 
Ovčari.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja znam iz medija za Vojsku Jugoslavije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A iz medija znate.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: A isto tako znam da je ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, dovoljno. Molim vas, dovoljno. 
To što znate iz medija nije predmet ovde svedočenja.

SUDIJA MEJ: Imate još pet minuta, gospodine Milošević.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U redu, gospodine Mej, evo upravo 
pokušavam da maksimalno skratim, pošto je ovde previše svih mogućih 
neistina rečeno. Pa, vi kažete da je u Hrtkovcima bila jedinica iz sastava ovih 
posebnih jedinica policije, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To ste vi malopre isto rekli.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Čekajte, je li bila policija?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Meni je poznato da jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, dobro, naravno da je bila. To na 
strani 12, u šestom pasusu kažete da je bila pod komandom Pere Skokandića. 
Je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja znam da je ta jedinica iz Sremske Mitrovice 
povučena, a čini mi da je posle bila novosadska jedinica sa ovim čovekom.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Sa ovim čovekom?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. Mislim da je on bio komandant te 
jedinice.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, jesu oni čuvali te ljude da im 
se nešto ne desi, da ne dođe do nekog incidenta? Pošto samo tog čoveka 
pominjete.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja znam zadatak policije šta bi trebala raditi. 
Ali ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, da li su oni to radili, pitam vas, taj 
zadatak izvršavali, ili nisu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Mislim da nisu uradili kako treba.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, a je li to taj Skokandić, što je 
zamenik predsednika Stranke reformista u Vojvodini?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: On je, znači, maltretirao građane 
Hrtkovaca?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne on. Ja sam naveo ovu jedinicu iz Sremske 
Mitrovice, koja je smenjena ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, ja vas sad pitam jesu li ovi što su bili 
tamo, kažete iz Novog Sada, čuvali te ljude ili nisu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Novosađani su ih čuvali, koliko ja znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, policija čuvala građane u 
Hrtkovcima da im se nešto ne desi?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To malo što je ostalo verovatno su čuvali.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, to što kažete, to malo šta je 
ostalo. Molim vas, kažete da ste u Subotici videli da su kuće nesrba obeležene 
nekim krstom, govorite na strani 13, u trećem pasusu, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. Tu piše u Hrtkovcima, a ne u Subotici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U Hrtkovcima?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tu se govori o Hrtkovcima u ovom pasusu.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, je li tamo većina nesrba živi?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Gde?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, u Subotici je većina. Vi bi celu 
Suboticu obeležili da su tako obeležavane kuće. Je li tako ili ne?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nisu obeležavane, ali je bilo drugih 
incidenata.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kakvih incidenata? Vi govorite o tome 
kako je minirana katedrala u Subotici, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Vrata, vrata katedrale su minirana.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste napisali u izjavi da je minirana 
katedrala.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa, vrata su sastavni deo katedrale.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, neki nasilnik, motivisan političkim 
razlozima, je postavio neku eksplozivnu napravu na vrata. Je li postoji razlika 
između toga i miniranja katedrale?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Isto je to. I vrata su sastavni deo tog objekta, 
je li tako? To su ogromna drvena vrata.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A da li vam je poznato da je 
vođena istraga u vezi sa tim, da je vođen krivični postupak protiv izvršioca 
tog dela, da su oni pravosnažno osuđeni i, između ostalog, da uošte nisu bili 
članovi Srpske radikalne stranke?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To mi nije poznato.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, ništa vam od toga nije poznato?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije mi poznato. Mislim da znam ko je 
to uradio. To i postavljanje bombe na natpisu škole u Helegijevoj ulici u 
Subotici, ja znam za to i ko je postavio bombe.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, ja sam vas pitao da li znate da je 
vođena istraga i da su ti ljudi pravosnažno osuđeni, ti koji su postavili tu 
eksploivnu napravu na vrate katedrale.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije mi poznato.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I nije vam poznato da nisu bili čak ni 
članovi Srpske radikalne stranke?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne.

SUDIJA MEJ: Ovo mora da bude vaše poslednje pitanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Imam još pat stvari u vezi sa ovim 
navodnim miniranjima po Subotici. Bačena bomba nije bačena ni u kakvu 
mađarsku školu, već u gimnaziju “Svetozar Marković”, opšteg tipa, za svu 
decu bez obzira na nacionalnost, je li vam to poznato?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ta škola je u Heligijevoj ulici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li znate da je jedna grupa mladića, 
među kojima i ovaj Bojanić koga optužejete, je povređen od gelera u 
dvorištu te škole kad je neko bacio tu bombu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa, nije neko, nego je on bacio tu bombu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li on povredio samog sebe?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li znate da je ploča sa natpisom 
ovoga pesnika Geze Kostolonjija (Geza Kostolany), mađarskog pesnika sa 
tih prostora koja se nalazi na bočnom zidu škole, uopšte nije bila oštećena?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa, naravno da nije kad nije stavio bombu 
kako treba. Ja znam komplet događaj, šta je bilo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Rekli ste malopre da su stavili tu bombu 
da sruše ploču sa imenom tog pesnika. Ona uopšte nije bila oštećena.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam rekao da su stavili, a nisam naveo da 
je srušena.

SUDIJA MEJ: U redu, sad je isteklo vreme. Gospodine Tapuškoviću, da li vi 
imate pitanja? Gospodine Tapuškoviću, izvolite.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Da, časne sudije, imam pitanja.

SUDIJA MEJ: U redu. Nastavićemo sa pitanjima posle pauze. Sada je pauza 
od 20 minuta.
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(pauza)

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospodine Tapuškoviću.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Zahvaljujem, časne sudije. Ja bih vas molio 
da obratite pažnju na tabulator 21, dokazni predmet Tužilaštva broj 458 i 
zatražio bih na kratko, privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Svedoče, ako ste radili posao 
koji ste radili, kao i mnogi drugi poslovi za koje znam da se, takođe i na njih 
to odnosilo, jeste li mogli da budete u tom poslu, a da istovremeno i ne 
budete član Komunističke partije?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam morao da budem član Komunističke 
partije.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Znači, vi ste bili član Komunističke 
partije, a pristupili ste radikalnoj stranci, kako kažete, upravo zbog toga 
što ste hteli da se obračunate sa pripadnicima Komunističke partije koje je 
trebalo skinuti sa vlasti.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam živeo od tog posla, a član Komunističke 
partije sam bio negde oko pet godina.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: I nakon toga ste se odličili za 
ovo za šta ste se odlučili, da se borite protiv te iste Komunističke partije koja 
vas je, praktično, izdržavala i od čijih prihoda ste živeli.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Moje političko uverenje drukčije je bilo. To je 
moj posao bio, od koga sam živeo.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: U svakom slučaju, kada se 
govorilo o ratu 1990. godine, govorilo se o tome da monarhisti treba da se 
obračunaju sa komunistima. Je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.
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PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. E, sad bih vas pitao 
da objasnite Pretresnom veću nekoliko stvari u vezi sa Kosovom. Vi, neću 
spominjati koji ste posao radili, ali, u vašem iskazu koji ste dali i ovde, a koji 
ste dali i istražiteljima, ja vidim da ste po sili svoga posla bili na Kosovu u 
prilično dugom vremenskom periodu, između 1985. i 1989. godine, pa 
onda 1988. godine ste bili i nakon 1990. godine, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. 

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Evo, ovde ste rekli, “sećam se 
da je 1988. godine došlo do velikog okršaja u Prilužju (Prilluzhe), kada je 
nastradalo nekoliko albanskih demonstranata i dva, ili tri srpska policajca. 
Je li tačno da je u tim, je li, sukobima 1988. godine došlo do pogibije tri 
srpska policajca?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Mislim da jeste, ali sad, da li dva, ili tri, ne 
znam.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Dobro. A da li je, isto tako tačno 
da je takvih događaja u tom periodu vremena, pre 1989. godine, bilo još 
prilično.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li možete da kažete, bar 
približno, koliko je policajaca u tim okršajima između demonstranata i 
policije, između 1985. i 1989. godine došlo? Da li bar približno možete da 
kažete?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Znam da je bilo dosta, broj poginulih ne 
znam.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: U svakom slučaju, to su bile 
akcije protiv terorističkih napada na policiju i građanstvo u tom periodu 
vremena između 1985. i 1990. godine.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: A da li je toga bilo i posle 1990. 
godine?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Naravno.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Isto prilično?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: E, da li mi možete reći, upravo 
zbog tih terorističkih akcija, da li je dolazilo do seobe Srba sa tih područja 
pod pritiskom i napuštanja Kosova između 1985. i 1990. godine i nakon 
1990. godine?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Jeste.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: A da li vam je poznato da je u 
tim periodima vremena, između 1985. i 1990. godine i posle 1990. godine, 
bio prilično veliki broj emigranata iz Albanije (Albania) koji su dolazili iz 
Albanije u Srbiju i tamo se nastanjivali, iako nisu bili državljani te zemlje?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, poznato mi je.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Je li to bila prilična cifra?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: U dokumentima vaše partije 
govori se o 300.000 ljudi.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačan broj ne znam, ali znam da ih je 
dosta.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: E dobro, sad bi molio da 
pogledamo zajedno ovaj dokument i da Pretresnom veću objasnite neke 
stvari iz ovog dokumenta koje vam je predočavala tužilačka strana, a to je 
dokazni predmet Tužilaštva broj 458, tabulator broj 2 i radi se o programskoj 
deklaraciji Srpske radikalne stranke za 1991. godinu. Ako možete da 
pogledate, tužilac vam je predočavao tu i član 2 i član 3, pa mislim i član 
1, ali pogledajte ovu prvu rečenicu, to je uvod u čitav dokument gde on 
počinje: “Na osnovu programa i Statuta usvojenim na osnivačkoj skupštini 
u Kragujevcu 23. februara 1991. godine”. Je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Pa, onda dalje, negde pri kraju: 
“Srpska radikalna stranka,” kaže ovako, “delujući kao izrazito demokratska 
politička organizacija u uslovima višepartijskog sistema i opredeljujuci se 
isključivo za miroljubive metode političke borbe, objavljuje svoje političke 
ciljeve”. To je bilo u februaru 1991. godine, dakle, da li je u tom momentu 
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bilo reči o tome da ti ciljevi treba da se ostvare isključivo miroljubivim 
sredstvima, da, ili ne?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja ne mislim tako, ovo je samo napisano, a 
sasvim drugo se radilo.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: U tom momentu već je trebalo 
šta, da se obračunaju monarhisti sa komunistima?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To je bio jedan od ciljeva.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: U celoj Jugoslaviji?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa, Srbija i Crna Gora.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. E, sad me interesuje član 
25. Tužilac vam je predočio ovo da je u u programu bilo Srpske radikalne 
stranke da se protera, znači, početkom 1991. godine, svih 360.000 albanskih 
emigranata. Dakle, govorilo se isključivo o ljudima koji su boravili u Srbiji, 
što rade sve civilizovane zemlje kad nema za to uslova, da se proteraju 
emigranti koji nemaju državljanstvo u zemlji u kojoj žive, je li to bio, je li to 
smisao ovog ovde?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam ovo pročitao, nisam političar, mislim 
da je ovo pisao Vojislav Šešelj. Više namera je bila, eto tako.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: U svakom slučaju to su emigranti 
o kojima ste vi govorili malo pre, koji su došli iz Albanije neregularno koji su 
boravili u Jugoslaviji godinama, decenijama bez državljanstva.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Bilo ih je dosta, broj ne znam tačno.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. Sad bih molio da Sud 
obrati pažnju na tabulator 3, to je Statut Srpske radikalne stranke. Vi znate 
da je prvi Statut donet marta 1991. godine, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: A ovo je dopuna i preuređenje 
tog Statuta, koji je donet 30. januara 1994. godine, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da. E sad, pogledajte član 87, 
zadnji član: “Ovaj statut,” to ima i u prevodu, “je usvojio Treći otadžbinski 

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



Ponedeljak, 10. jun 2003. / Svedok C-047

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

217

kongres Srpske radikalne stranke, koji je održan u Beogradu 30. januara 
1994. godine”. Je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, samo to je kada je Srpska radikalna 
stranka registrovana.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ja molim časne sudije da nakon 
ovoga, pre nego što ću pitati svedoka dalje svoje pitanje, pogledate zadnju 
stranu srpske verzije tog Statuta, jer taj deo koji glasi: “Dogovor o saradnji” 
nije preveden, ali je zato napisan na jeziku koji svedok vrlo dobro poznaje 
i ja bi molio da svedok, ja imam to u fotokopiji, pogleda taj dokument koji 
se nalazi u tabulatoru broj tri, kao što sam rekao, i da ga u vezi toga nešto 
pitam. Gospodine svedoče, vi vidite da ovde, da ovde fali fotografija, ne vidi 
se, potpuno je zamagljeno, ali piše, “Doktori na potezu, dr Vojislav Šešelj i 
dr Milan Babić”, je li tako? A onda ispod toga, znači Statut je promenjen 
30. janura 1994. godine, a ovde piše: “ U Beogradu je 2. januara održana 
zajednička konferencija za štampu dr Milana Babića i dr Vojislava Šešelja,” 
objavljeno je da su dva, da su dve najznačajnije stranke na prostoru 
Republike Srpske Krajine skolpile sporazum radi zajedničkih političkih ciljeva 
koji afirmišu prioritetne nacionalne, političke i državne interese srpskog 
naroda u Republici Srpskoj, u Republici Srpskoj Krajini i radi obezbeđivanja 
stabilnih demokratskih uslova za fumkcionisanje njenih organa vlasti to je 
izjavio Babić nakon zaključivanja tog sporazuma, znate li za to?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Poznato mi je to, iako se ja 1994. godine 
nisam bavio time.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: A da li vam je poznato sad 
da je Šešelj nakon toga što su taj sporazum potpisali 1994. godine kazao 
dalje: “Doktor Šešelj je rekao da je za nastanak koalicije odlučujuće bilo to 
što su nacionalni programi SRS-a i SDS-a RSK-a podudarni, a cilj im je bio 
uspostavljanje svih srpskih zemalja u jednu jedinstvenu državu,” ali da je to 
bilo 1994. godine. Da li vam je to poznato?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Poznato mi je.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: I da je to bio sporazum isključivo 
između Babića i Šešelja?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.
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PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: To vam je poznato. I da je nakon 
toga došlo do toga da je Srpska radikalna stranka ušla u vlast na teritoriji 
Republike Srpske Krajine, je li to tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. E, sad vas molim, imamo 
tabulatore, tri sam spojio, ja bih pročitao samo jedan deo iz tabulatora 11, a 
tu, to isto pitanje se odnosi i na ono što stoji u tabulatoru 16 i u tabulatoru 
18, ali ja bih molio sudije da pogledaju tabulator 11, poslednju rečenicu. Vi 
ste se o ovom dokumentu izjašnjavali, ali evo šta piše u poslednjoj rečenici, 
to je potpisao vojvoda Mirko Blagojević, kaže, “srpski četnici će se istinski i 
časno boriti za slobodu Republike Srpske i njenu međunarodnu afirmaciju u 
sastavu vojske srpske”. Je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Znači, govori se o sastavu vojske 
srpske. I ova dva druga dokumenta nigde ne spominju Jugoslovensku 
narodnu armiju. Ovde baš izričito nema nigde, a ni u ova dva druga 
dokumenta nema nigde da se spominje vojska, Jugoslovenska narodna 
armija, a ni Voska Jugoslavije.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nema, gospodine, ali su bili prisutni na 
frontu.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Evo, ja ću brzo da završim, u vezi 
ovoga nemam ništa više. Sad mi treba tabulator 15. U tabulatoru 15, ovo 
Tužilaštvo nije predočavalo svedoku, ali to, ovo se nalazi kao treći dokument 
u tom tabulatoru i ja bih samo predočio svedoku ovo što u njemu stoji. Vi 
ste govorili, gospodine svedoče, o onome šta se zbivalo u Hrtkovcima 1992. 
godine, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ja vas na to ne bih vraćao, ali 
mi bar kažite prvo, koliko je izbeglica tokom 1991. godine sa prostora van 
Srbije, iz Bosne, iz Hrvatske došlo tokom 1991. godine širom Srbije, a pre 
svega da govorimo o Vojvodini gde ste vi živeli. Je li bilo prilično?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Prilično je bilo.
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PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li možete bar cifru neku da 
spomenete?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne znam, ne znam.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ne možete. A evo u ovom 
dokumentu piše sledeće: “Dana 11. i 12. decembra 1991. godine kolona 
izbeglica na traktorima kreće se iz Zapadne Slavonije, od Okučana prema 
Banja Luci. Izbeglice se nalaze na traktorima, na celoj dužini fronta koju drži 
Banjalučki korpus stanje je veoma teško”. Da li su vam poznate, da li su vam 
poznati ovakvi podaci o kretanju izbeglica na ovaj način?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da i ovaj dokument mi je poznat.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ - PITANJE: I taj dokument vam je poznat?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: E, još samo bih vas ovo pitao. 
Govorili ste na pitanje tužioca o srušenim džamijama. Ja znam, u redu, to 
je dokumenat koji sigurno postoji, a da li mi možete reći, pored katoličkih 
crkava, rimokatoličkih crkava i pored džamija, broj srušenih crkava, da li je 
vama uopšte poznato, na područjima Hrvatske, Krajine, Slavonije Bosne, 
pre svega Bosne pa i u, da li je i koliko crkava srušeno?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja mislim da nisam spominjo džamije, ali mi 
je poznato koliko je pravoslavnih crkava srušeno.
 
PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Koliko je pravoslavnih crkava 
srušeno?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Jako malo je ostalo.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Jako malo je ostalo?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. 

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Od svih onih koje su postojale?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno tako.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Hvala lepo.

SUDIJA KVON: Gospodine Tapuškoviću, ako možete da mi pomognete u 
vezi sa ovim. Radi so o dogovoru o sradnji između gospodina Šešelja i Milana 
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Babića. Da li je taj sporazum prikazan na poslednjoj strani Statuta Srpske 
radikalne stranke. Nisam poneo BHS verziju toga. To je vrsta službenog 
lista?

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Časni sudija Kvon (Kwon), Statut je 
objavljen u listu koji postoji ovde, a zove se “Velika Srbija”. Izdavali su ga 
ljudi koji su bili članovi Srpske radikalne stranke. U tom listu “Velika Srbije” 
je bio objavljen Statut, a možda je bio objavljen i još negde drugde. Vi 
imate prevod Statuta sve do člana 87. A u tom članu se kaže: “Statut je 
usvojen 30. januara 1994. godine,” a već 2. februara je postignut dogovor 
između Babića i Šešelja. Nakon mirovnih pregovora, posle Vens-Ovenovog 
plana (Vance-Owen Plan), to je tri godine nakon što su mirovni pregovori 
okončani.

SUDIJA KVON: Hvala vam. Sad ga imam.

SUDIJA MEJ: Da. Vi ste ukazali na tabulator 15, to vidim iz mojih beleški.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Da, jesam. Časni Sude, ja imam samo nekoliko 
pitanja, nekoliko razjašnjenja.

SUDIJA MEJ: Da.

DODATNO ISPITIVANJE: TUŽILAC UERC-RECLAF

TUŽILAC UERC-RECLAF: Ako bismo mogli na kratko na privatnu sednicu. 

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni sude, mi smo tokom unakrsnog ispitivanja, 
kako i onog koji je vodio gospodin Milošević, tako i onog koje je vodio 
gospodin Tapušković, diskutovali o izjavi koju je dao svedok i ja sada 
predlažem da se ona, ili uvrsti kao dokazni materijal, ili da se označi 
identifikacionim brojem.
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SUDIJA MEJ: Da, ali imamo već ogromnu količinu materijala i što manje 
novog materijala uvodimo to bolje. Imate li nekakav konkretan razlog?

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Mislila sam samo zbog toga što smo 
pominjali tu izjavu da možda ne bi bilo loše da se uvede. Gospodine 
svedoče, gospodin Milošević vam je rekao da je gosodin Šešelj bio zatvoren 
u jesen 1990. godine i da stoga niste mogli da se sretnete sa njim kako 
ste vi tvrdili. Stoga bih ja sada želela da vam predočim jedan članak, a to 
je članak koji se zove “Vojvoda Šešelj ponovo na slobodi”. Molim da se to 
sada dostavi svedoku. Časni Sude, engleski prevod nema datum na sebi, 
ali, gospodine, ukoliko vi pogledate srpsku verziju, da li je to članak koji je 
objavljen 16. novembra 1990. godine i da li vi možete da nam kažete o 
kojim se novinama radi?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Vidim da ovde “Borba”, list iz Beograda, a 
datum je 16. novembar 1990. godine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I u ovom prvom pasusu, ja ću sada da 
citiram, ovde kaže: “Posle 26 dana provedenih na robiji, vojvoda, doktor 
Vojislav Šešelj, nezavisni predsednički kandidat, ponovo je uslovno na 
slobodi”. Ono što mene interesuje, da li ste se vi sa njim sreli posle 16. 
novembra, ili je pak to bilo u septembru, ili oktobru, da li se toga sećate?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja mislim da je bilo pre njegovog odlaska u 
zatvor.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, ja bih želela da se ovo uvrsti u dokazni 
materijal.

sekretar: Časni Sude, ovo će biti dokazni predmet Tužilaštva broj 458, 
tabulator 26.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Što se tiče Srpske radikalne stranke, 
gospodin Milošević vam je rekao da ona nije postojala 1990. godine, kao ni 
početkom 1991. godine, a vi ste na to odgovorili da jeste postojala, ali pod 
drugim imenom. Sad bih želela da se pred vas stavi Statut Srpske radikalne 
stranke iz 1994. godine o kom smo upravo raspravljali, o kom ste vi upravo 
raspravljali sa gospodinom Tapuškovićem i molim vas da pogledate član 
5, gde se kaže da je ova stranka pravni naslednik Srpskog pokreta slobode 
i Srpskog četničkog pokreta. Inicijativa za osnivanje za osnivanje Srpskog 

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

222

pokreta za slobodu je nastala 6. januara 1990. godine od grupe građana u 
Beogradu koja je potpisala osnivački manifest. Da li ste vi upoznati sa ovim 
imenom, da li je to nešto o čemu ste već ranije čuli?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, ja sam na na to i mislio kad sam govorio. 
To je drugo ime, ustvari, prvo ime Srpske radikalne stranke. Iz ove stranke 
Srpski slobodarski pokret je nastala Srpska radikalna stranka. A Srpski četnički 
pokret je postojao.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A sada što se tiče Statuta Srpske 
radikalne stranke, gospodin Milošević vam je takođe izneo da ona nije 
imala svoje ogranke u unutrašnjosti i ja bih sada želela da vi sada pogledate 
član 58 tog istog Statuta gde stoji da je ova stranka organizovana na svim 
srpskim teritorijama, opštinama, regijama gde živi srpsko stanovništvo kao 
i u inostranstvu, a onda u članu 62 se govori o tome kako se regionalni 
odbori takođe osnivaju na osnovu posebnih odluka. Da li se toga sećate? 
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, to mi je poznato. Tako smo formirali i 
mi iz Subotice isto.

TUŽILAC UERC RECLAF – PITANJE: Časni Sude ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Gospodine Mej.

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospodine Milošević.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Mislim da je pitanje neprikladno, jer ja nisam tvrdio 
da oni nisu imali svoje ogranke po teritoriji, nego sam tvrdio da nikakvo 
Predsedništvo Srpske radikalne stranke Vojvodine nije postojalo, kako je 
svedok nacrtao u ovoj šemi u tabulatoru 4 i gde piše Predsedništvo Srpske 
radikalne stranke Vojvodine, Maja Gojković, predsednik Predsedništva. 
Dakle, tvrdio sam ...

SUDIJA MEJ: U redu, u redu, vi sad ne možete ponovo da držite govor. 
Izvolite?

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U okviru tog istog konteksta želela bih 
sada da se svedoku da članak koji se tiče Mirka Blagojevića, vojvode, koga 
ste vi spomenuli, a koga je spomenuo i gospodin Milošević. To je članak 
objavljen u “Oslobođenju” od 5. marta 1991. godine gde se spominje Mirko 
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Blagojević i videćete u prvom paragrafu stoji da je on rekao da sem doktora 
Vojislava Šešelja, predsednika Srpske radikalne stranke i Mirko Blagojević 
predsednik regionalnog odbora ove stranke za severoistočnu Bosnu. Da li 
možete sada da potvrdite da je postojala ova regionalna struktura Srpske 
radikalne stranke?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, postojala je sigurno.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Tokom glavnog ispitivanja ste vi 
spomenuli da je postojala jedinica Vojske Jugoslavije pod nazivom “Kobra” 
koja je postojala u Vukovaru i vi ste nju videli dok ste bili tamo u bolnici. 
Sa gospodinom Miloševićem ste govorili o jedinicama JNA koje su bile 
prisutne u Vukovaru, ali to se odnosilo samo na 1991. godinu. Ono šta 
mene interesuje, kada ste vi videli pripadnike jedinice “Kobra” koje godine 
je to bilo.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Znači, kad sam bio povređen, u Dardi 1995. 
godine.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodin Tapušković vam je ustvrdio 
da ste vi napustili Zvornik i to me je malo zbunilo. Da li ste se vi uopšte borili 
u Zvorniku, ili je to neki nesporazum?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To je nesporazum. Ja sam bio na hidroelektrani 
Bajina Bašta, Perućac, hidroelektrana Perućac, a u Zvornik nisam odlazio, 
tamo su bile jedinice Vojske Jugoslavije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I moje poslednje pitanje odnosi se na 
situaciju na Kosovu 1988., 1998. godine. Gospodin Tapušković vam je rekao 
da je policija bila angažovana u vezi sa terorističkim aktivnostima, a moje 
pitanje vama: šta ste tačno tamo radili?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam morao kao pripadnik milicije, policije 
da idem, mesec i po dana sam onda bio na Prilužju, bile su demonstracije 
Albanaca, Šiptara, na raskrsnici puta Titova Mirtovica (Mitrovice) - Priština 
(Prishtine), zatim je došla policija sa TAB-ovima, oklopnim vozilom i helikopteri 
su bili tamo, teže oružje je bilo na ovim TAB-ovima, teški mitraljezi. Znači, ja 
sam po zadatku morao ići tamo, po naređenju.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Razumem. To su sva moja pitanja, časni Sude.
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SUDIJA MEJ: Svedoče C-047, ovim je vaše svedočenje završeno. Sada ste 
slobodni i hvala vam što ste došli u međunarodni Sud da svedočite. Žao mi 
je što smo morali tako dugo da vas zadržimo i što ste morali da se vraćate. 
Molimo vas samo da sačekate da se spuste zastori.

SVEDOK C-047: Hvala vam.

SUDIJA KVON: Pre nego što sledeći svedok uđe u sudnicu, želeo bih sa 
Tužilaštvom da rešimo jedno administrativno pitanje. Moje pitanje je da 
li će Tužilaštvo biti u stanju da precizno indeksira sve dokazne predmete 
Tužilaštva koji su do sada izvedeni pred Sudom, uključujući sve tabulatore 
svih bajndera, kako bi mogli elektronski da ih pretražujemo. Ako postoji 
mogućnost za ovo, molim vas da prenesete to gospodinu Najsu (Nice).

TUŽILAC UERC-RECLAF: Da, časnu Sude. To ne bi trebalo da predstavlja 
problem.

SUDIJA KVON: I ako možeta da ih ažurirate sa vremena na vreme.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Da, časni Sude. Sledeći svedok C-017 ima zaštitne 
mere u vidu pseudonima i izobličene slike.

PRIJATELJ SUDA KEJ: Časni Sude, ako mogu samo jedno pitanje. Upravo 
sam gledao sve dokazne predmete za svedoka C-017 i primetio sam da 
tabulator 9 sadrži celokupnu izjavu ovog svedoka.

SUDIJA MEJ: Moraćemo da razmotrimo prihvatljivost toga.

PRIJATELJ SUDA KEJ: Da.

SUDIJA MEJ: Ovo nije uobičajene praksa da izjava svedoka bude dokazni 
predmet, ali naravno, ukoliko gospođa Uerc-Reclaf (Uertz-Retzlaff) nema 
neke posebne razloge za tako nešto. 

TUŽILAC UERC-RECLAF: Da, časni Sude. Ovo je samo predlog. Problem 
se pojavio kada je tokom pripreme ovog svedočenja, svedok pročitao svoju 
raniju izjavu i pronašao je puno netačnosti. Ukazao nam je na to šta je 
dobro, a šta treba drugačije da se kaže. On je to uradio uz našu pomoć, a 
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izjavu smo mi otkucali. Možemo da vidimo da li je potrebno da ova izjava 
bude dokazni predmet, ili ne.

SUDIJA MEJ: Da, videćemo to kada bude bio trenutak. Da, molim da svedok 
položi zakletvu.

SVEDOK C-017: Svečano izjavljujem da ću da govorim istinu, cjelu istinu i 
ništa osim istine.

SUDIJA MEJ: Molim vas sedite.

SVEDOK C-017: Hvala.

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospođo Uerc-Reclaf.

GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC UERC-RECLAF

TUŽILAC UERC-RECLAF: Hvala, časni Sude. Da li možemo na početku, oko 
10 do 15 minuta, da idemo na privatnu sednicu? Čim se budemo vratili na 
otvorenu sednicu objasniću razloge.

SUDIJA MEJ: Da. Idemo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Imam jednu kartu i takođe bi htela da 
uputim sudije i strane u postupku da je ovo karta iz atlasa, ali mi smo je 
označili markerom uz pomoć svedoka, označili smo neke oblasti na koje će 
se pozivati svedok za vreme svog svedočenja i sad trenutno nam ne trebaju 
nikakvi detalji, treba samo da karta bude pred svedokom ukoliko on želi da 
nešto pokaže. Pokažite nam samo gde je Buna, gde se to nalazi?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Buna se nalazi 12 kilometara od Mostara, a 
ovde je markirana slovom “D”.

Ponedeljak, 10. jun 2003. / Svedok C-017
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U redu. Pre rata, kakvo je to bilo 
mesto?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Buna je inače turističko mjesto, a taj kamp je 
bio kamp za turiste, odnosno kamp za strane državljane.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A tokom rata šta je predstavljalo to 
mesto, tokom vremena šta ste vi tamo bili?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Prvi moj susret za vrijeme rata sa tim kampom 
je bio baza tih koji su došli.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Baza za koje snage? Ko je tamo bio? 
SVEDOK C-017 – ODOGOVOR: Ono što sam ja vidio kad sam došo, to je 
jedna skupina kriminalaca u uniformama, a bilo je svega i svačega, Šešeljevih 
četnika, “Bijelih orlova”, “Crvenih beretki”.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste dobili neku tehničku pomoć 
od kancelarije Tužilaštva da nam napravite skicu kako je izgledao taj kamp 
Buna. Da li možemo sada da dobijemo dokument pod tabulatorom 1? Časni 
Sude, sad idemo po tabulatorima i treba nam broj za dokazni predmet. 

sekretar: Dokazni predmet Tužilaštava broj 460.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Svedoče, da li je to raspored, plan 
vašeg kampa?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC RECLAF – PITANJE: Ti uniformisani ljudi koje ste pomenuli, 
gde su oni bili smešteni, gde su spavali?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Spavali su u ovom kampu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da, ali gde u tom kampu? Vi ste ovde 
nacrtali neke zgrade. Da li su spavali u bungalovima?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jer kamp se sastoji iz bungalova i iz 
prostora na koji su se postavljali šatori. Ja kada sam došao dole oni su bili u 
bungalovima, a neki dio takođe, neki od njih su bili u hotelu na Buni.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je tamo bila neka uprava kampa 
gde bi sedeli komandanti?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, pošto u tom kampu je boravio Mirko 
Simić koji je u to vrijeme bio jedan od glavnih ljudi, ustvari, glavni čovjek za 
Hercegovinu za SDS.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gde bi gospodin Simić bio kada se 
nalazio u kampu. Da li je tamo imao kancelariju?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, imao je jedan od bungalova, ali ja stvarno 
ne mogu da se sjetim koji.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako ste vi upoznali gospodina Simića? 
Da li ste imali neki posao sa njim dok ste bili u kampu, da li ste ga viđali?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Viđao ga jesam, nisam imao pojma ko je, 
dok mi nisu rekli ko je.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Rekli ste da je on bio jedan od vođa u 
SDS-u. Kako vi to znate?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, ovaj, ja kad sam došao, opet moram da 
kažem, ja nisam imao pojma ko je on, međutim, u jednoj od akcija posle 
Mostara koju su oni zvali “ čišćenje” sam saznao, u stvari, da, da pošto je taj 
čovjek izdao naređenje za lokalnog šefa SDS.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, moramo na kratko da uđemo u 
privatnu sednicu da porazgovaramo o jednoj stvari.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste videli kako je ubijen Hrvat i 
kada kažete trojica, ili četvorica njih, na koga mislite?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Mislim na ljude u tim uniformama, mislim 
na Šešeljeve četnike.

TUŽILAC UERC RECLAF – PITANJE: Šta se dalje desilo sa Gagrom, vi ste 
rekli da su ga oni šutirali.

Ponedeljak, 10. jun 2003. / Svedok C-017
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Oni su šutirali Gagru od njegove kuće do 
hotela što je otprilike nešto malo manje od kilometra i, ovaj, on je umro 
tokom tog šutiranja.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Takođe ste spomenuli Šešeljeve četnike. 
Da li se među njima nalazio neko ko je bio njihov komandant, zapovednik?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste, međutim, u tom momentu ja 
pojma nisam imao ni ko su oni, ni ko im je komandant. To sam sve saznao 
kasnije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A ko jeste bio njihov komandant, šta 
ste kasnije saznali?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Tokom tog događaja ja sam vidio čovjeka 
koji je napustio kuću Pave Gagre sa aktovkom, za koga sam kasnije saznao 
da se zove Švabo. Ja sam njega vidio tada i nikad više. I, ovaj, kasnije sam 
saznao da je on čovjek koji je komandovao svima.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Rekli ste da su oni bili Šešeljevi četnici, 
kako ste to saznali? Kako su oni izgledali i kako ste kasnije mogli da odredite 
da su oni bili Šešeljevi četnici?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kao što sam rekao, ja nisam imao pojma ko 
su oni, međutim, kasnije, tokom mog boravka u tom kampu, ovaj, vidio 
sam i te iskaznice i što sam saznao iz njihovih priča, ovaj, da su oni Šešeljevi 
dobrovoljci, četnici, nazovite kako god hoćete.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada bih želela da se na ekranu pokaže 
nekoliko oznaka, amblema koji su, zapravo, deo dokaznog predmeta 
Tužilaštva broj 349, gde imamo jedan set dokumenata sa ovim oznakama i 
sada bih prvo želela da pogledamo oznaku koja se nalazi pod tabulatorom 
12. Sada ovde vidite jedan amblem sa vukom na njemu. O kakvoj se oznaci 
radi. Prvo nam recite da li vam je ovo poznato i ko je nosio ovakve oznake?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ovu oznaku sam ja prvi put vidio kad sam 
došao u kamp na Buni, ovo je oznaka koju su nosili pripadnici Crvenih 
beretki, oznaka sa braon vukom.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A sada, tabulator 11, da li ste ranije 
viđali ljude sa ovakvom oznakom?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Takođe prvi put u kampu na Buni, takođe 
pripadnici Crvenih beretki.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A pošto neki od nas ovde u sudnici ne 
možemo da čitamo ćirilicu, možete li da nam kažete šta znači ovo što ovde 
piše?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ovde piše “Milicija Krajine”.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A, zatim, molim vas, sledeću oznaku 
koja se nalazi pod tabulatorom 13. Da li vam je i ona poznata i kažite nam 
šta ovde piše i ko je nosio ovakve oznake?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ovo je oznaka takođe koju sam ja vidio u 
tom kampu, nosili su je četnici, Šešeljevi četnici, nosili su je Bijeli orlovi, ovo 
je oznaka koju sam ja viđao mnogo puta, jer ovo je jednostavno moglo da 
se kupi na ulici, jer ovdje piše “Glavni štab - Srpski četnički pokret”.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala vam. Vi ste pomenuli da su to 
nosili Šešeljevi četnici i Beli orlovi. Kakva je razlika među njima, kako ste 
mogli da raspoznajete?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja nisam mogao da raspoznajem tada kada 
sam došao, jer tada jedino što sam mogao da raspoznam između njih i 
Crvenih beretka, tek kasnije sam saznao da, ustvari, da su to dvije grupe, da 
su jedna od njih Šešeljevi četnici, a da su drugi Bijeli orlovi.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Beli orlovi su pripadali kojoj organizaciji, 
kojoj stranci, ili kom osnivaču?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Jedino ono što ja mogu da kažem je da sam 
čuo da su oni pripadali Joviću.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Dok ste se i dalje nalazili na tom mestu 
odakle ste videli ubistvo Gagre, da li ste videli nekog oficira?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Možete li malo bolje formulisati pitanje, 
oficira čega?

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Oficira JNA.
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: A, da, jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta ste videli da se desilo?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ono što sam ja vidio da tada, ja nisam 
znao šta je on, ni ko je on, međutim, došao je čovjek u maskirnoj uniformi 
Jugoslavenske narodne armije i počeo je automatski da vrišti sa ulaza u 
kamp.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Vrištao je šta?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Vrištao je, “ko je vas poslao ovde?”

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A šta su mu odgovorili?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Prvi je odgovor koji je dobio, to sam mogao 
da čujem zato što je Kušić bio tu, blizu, a ovaj, Kušić mu je rekao, “znaš ti 
dobro ko je nas poslao”.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su se neki drugi pripadnici Crvenih 
beretki pridružili ovoj dvojici kasnije?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu. Preko puta kampa ispred škole je 
stajao čovjek za koga sam ja kasnije saznao da se zove Boro Todorović i 
odnekud, da li sa prednje, da li sa zadnje strane pojavio se čovjek koga 
tada isto nisam znao koji se zove Aco Legija i tad je počeo razgovor sa 
Perišićem.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ova dvojica koju ste malopre pomenuli, 
da li su oni bili pripadnici Crvenih beretki, JNA, ko su bili oni?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To su pripadnici Crvenih beretki.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: O čemu su oni razgovarali sa ovim 
oficirom?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Prvo mu je Aco Legija pomenuo familiju i to 
ostalo i onda, ovaj, takođe mu je rek’o da on dobro zna ko je njih poslao tu 
i posle toga je ovaj, kako se zove, u isto vrijeme, jer su njih trojica stajali sa 
njim, ovaj, Njegoš Kušić je počeo da se svađa sa njim.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da se svađa oko čega?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, oko toga ko je njih poslao tu, tad je 
Njegoš Kušić prvi put spomenuo da će on da zovne Frenkija, pa da će on da 
vidi ko je njih spremio tu.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ovo pominjanje Frenkija, da li je to 
vama išta značilo, da li ste vi znali na šta se to odnosi ili na koga?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, nikad čuo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ova osoba, oficir JNA, da li je on bio 
visoki oficir? Da li ste to mogli da primetite i da li ste kasnije saznali ko je to 
bio?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, kasnije sam saznao ko je to bio, tad sam 
ga vidio prvi put, ovaj, jeste imao činove, ne sjećam se tačno šta je bio tada, 
ovaj, a, to je Momčilo Perišić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada molim da se, nakratko, pokaže na 
ekranu fotografija pod tabulatorom 3. Da li je to ta osoba koju ste pomenuli 
i koju ste kasnije sreli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, ovo je fotografija ...

SUDIJA MEJ: Mislim da je ovo pravi trenutak da napravimo pauzu. Sada 
ćemo da napravimo pauzu. Gospodine C-017, tokom ove pauze i eventualno 
nekih drugih pauza do kojih dođe tokom vašeg svedočenja, molim vas da 
ne razgovarate o vašem iskazu ni sa kim, sve dok ne završite iskaz i da ne 
dozvolite da niko sa vama o tome razgovara. To uključuje i predstavnike 
Tužilaštva. 

(pauza)

SUDIJA MEJ: Gospođo Uerc-Reclaf, ukoliko sudnica nije zauzeta danas 
popodne, zasedaćemo do 14.00 časovava kako bi nadoknadili malo 
vremena.

TUŽILAC UERC-REFLAF – PITANJE: Da. Hvala vam, časni Sude. Gospodine 
svedoče, vi ste nam opisali raspravu između Momčila Perišića i trojce 
pripadnika Crvenih beretki. Kako se ta rasprava završila?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ono što sam ja opisao dogodilo se tačno 
ispred mene. Posle toga oni su otišli u neki od bungalova ili već negdje 
drugde. U svako slučaju ja nisam mogao više ništa da vidim.
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TUŽILAC UERC-REFLAF – PITANJE: Vi ste pomenuli četnike, njihove 
ambleme. Kakve su uniforme oni imali?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam već rekao da je to bila grupa kriminalaca 
koja je skupljena sa svih strana. Oni nisu imali nikakve karakteristične 
uniforme po kojima bi se moglo reći da pripadaju određenim formacijama. 
Imali su JNA uniforme, NATO uniforme, ili kako god hoćete da ih nazovete. 
Bilo je čak ljudi koji su imali civilne jakne, ili pantalone. Bila je to mejšavine 
svega i svačega.
 
TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U danima nakon vašeg dolaska, šta se 
videli da su oni radili?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Celo naselje je bilo opljačkano, celo naselje 
Buna. Koliko sam ja uspio da vidim iz kampa, a kuće sam vidio kasnije i one 
su bile opljačkane. Tamo je bilo i ukradenih auta. Mislim, to je bilo sasvim 
prosto, zaustave ljude na putu i uzmu im auta.

TUŽILAC UERC-REFLAF – PITANJE: Opisali ste amblem koji su nosile Crvene 
beretke. Kakve su oni imali uniforme?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Crvene beretke su imale američke uniforme, 
svi su imali takve.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kakav je bio odnos između četnika i 
Crvenih beretki. Da li je neko tu bio nadređen. Ko je grupa je bila nadređena 
u odnosu na drugu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, u celoj toj gužvi, ja sam već opisao kada 
sam došao, meni se činilo da je sve to jedna neorganizovana grupa, ali 
sam kasnije mogao da vidim da su Crvene beretke bile glavne u odnosu na 
četnike i da je čovjek koji je zaista bio glavni, bio Aco Legija.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Aco Legija, da li on ima bilo kakve veze 
sa zamenikom komandanta arkanovaca, ili je to potpuno druga osoba?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne. To je potpuno druga osoba.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste vi listu, listu sa imenima ljudi 
koje ste sreli na kursu u dva kampa Crvenih beretki. Da li ste pripremili listu, 
kako bi pomogli Tužilaštvu, ukazujući na osobu i šta ste naučili od te osobe? 
Časni Sude, to je tabulator 2, dokazni predmet Tužilaštva broj 460. Da li ste 
vi dali sva imena ljudi koje ste sreli i njihove detalje?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Časni Sude, nemam nameru da prođem 
kroz svako ime, svaku osobu, koncetrisaćemo se samo na one koji su zaista 
važni. Samo sam zaboravila da vas pitam koliko je četnika bilo u kampu 
Bune, a koliko pripadnika Crvenih beretki, ukoliko možete da se setite?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne mogu tačno da kažem usljed velike zbrke 
koja je bila tamo, ali mogu da kažem da je bilo više četnika, nego Crvenih 
beretki.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Pripadnici Crvenih beretki koje ste 
tamo videli, da li su oni bili regularni članovi Crvenih beretki, kao što ste vi 
pomenuli, ili su oni bili iz različitih regiona?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne. Apsolutno svi koji su tamo bili i koje sam 
ja video, se nalaze u prvih 57. To je ono što su oni sami rekli. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su oni govorili nešto o tome gde 
su bili pre, u kom regionu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, govorili su. Veoma često.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta su rekli, gde su bili pre nego što su 
došli u Mostar?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne mogu svega da se sjetim, ali većinu priča 
sam čuo do Pera Divljaka, kao što sam i rekao u mojoj izjavi. Rekli su mi da 
su bili u Borovom Selu, toga mogu da se sjetim. Posle Knin, pa Baranja, 
posle Okučani, kao i Plitvice. To su neka mjesta kojih mogu da se setim, za 
koja su mi oni rekli.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šešeljevi četnici, gde su oni, da li su oni 
rekli gde su bili?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Nisam imao mnogo kontakata sa Šešeljevim 
četnicima. Ova grupa je bila nezaobilazna, oni su bili svuda, ali nije bilo 
dobro nalaziti se blizu njih. Međutim, kasnije sam uspeo da saznam od 
Crvenih beretki, da su svi Šešeljevi četnici imali 27 dana obuku u kampu 
Crvenih beretki u Golubiću, kao i da su i oni bili u Borovom Selu.
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TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, želala bih da vrlo kratko idemo na 
privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ranije ste pomenuli napad na Mostar, 
kad je do njega došlo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da. Kada?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, sjećam se napada na Mostar zato što je 
to bilo 6. maja, a 6. maja je Đurđevdan.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Radi se o 1992. godine, zar ne?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Oni koji su se nalazili u kampu na Buni, 
četnici, pripadnici Crvenih beretki, da li su i oni učestvovali u ovom napadu 
na Mostar?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kuda su vas odveli sa Bune? Kuda u 
Mostaru?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Sa Bune, mi smo došli u kasarnu “Južni 
logor” odakle je i krenuo napad. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Jesu li, je li to bila kasarna JNA?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, kao što sam rekao u to vrijeme još je 
postojala JNA i to je kasarna JNA.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su pripadnici JNA takođe 
učestvovali u napadu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Iz kojih jedinica JNA, koliko je vama 
poznato?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ono što ja sa sigurnošću mogu da kažem 
što se tiče jedinica Jugoslovenske narodne armije je da su desnu stranu radili 
pripadnici 63. padobranske brigade, a na strani na kojoj sam se ja nalazio je 
bilo svega i svačega zato što je bilo dosta rezervista JNA..

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gledajući kartu koju smo na početku 
predočili, kada kažete desni bok ili desna strana, da li mislite na reku, ili na 
šta mislite?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, mislim na rijeku.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Mislite na desnu obalu iz pravca 
Sarajeva, ili ka Sarajevu, šta je za vas desna obala?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Za mene nema obala, ali ovaj, to je način koji 
je Karadžić gledao iz Sarajeva, pa pošto njemu tako izgleda, to je bila lijeva 
obala iz pravca Sarajeva.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Molim da se to stavi na grafoskop na 
kratko da bismo to i mi videli, tako da tačno znamo gde se nalazila 63. 
padobranska brigada, a gde su se nalazili ljudi iz kampa na Buni. Molim vas 
da to sada pokažete na grafoskopu koji je sa vaše leve strane? Molim vas da 
nam to ponovo pokažete?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Strana na kojoj sam ja bio, sa ove strane rijeke 
je, gledano iz Sarajeva, lijeva strana, sa ove strane rijeke je desna strana, a 
pripadnici 63. padobranske brigade su bili na ovoj strani, a ja sam bio sa 
ostalima na ovoj ovamo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da. Svedok je pokazivao na desnoj 
strani gde je slovo “D”, tu je najlakše videti, sa jedne strane je Buna, a sa 
druge strane su Crvene beretke. Hvala vam. Da li je tamo bilo nekih lokalnih 
snaga Teritorijalne odbrane koji su učestvovali u ovoj aktivnosti?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je bilo nekih jedinica policije?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sa kim su sarađivali lokalna Teritorijalna 
odbrana i policija, na kojoj strani? 
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Lokalna policija i Teritorijalna odbrana je bila 
sa strani na kojoj sam ja bio, znači na lijevoj.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je rukovodio tim napadom, ko je 
bio glavni?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ono koliko ja znam operacijama na terenu 
je, znači tačno, na terenu je rukovodio Rade Mihailović i oni koji su bili iznad 
njega su Cvetković i Malijević.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A ko je bio glavni komandant svih 
snaga?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Momčilo Perišić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je izdavao zadatke vašoj jedinici, ko 
je bio vaš direktni nadređeni?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Aco Legija.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Dok je trajao napad, a ne želim pri tom 
da ulazim u detalje samog napada, da li ste videli šta se radi sa civilima sa 
kojima su se susretale snage vojske?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta ste videli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, vidio sam kad su ih izvodili iz podruma, 
vidio sam kad su ubili jednog čovjeka koji je otprilike blizu 80 godina, to je 
sve.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste primetili da li je bilo nekog 
pljačkanja ili spaljivanja imovine?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam, jer je sve popljačkano i popaljeno, 
komplet.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste videli neki incident u vezi sa 
jednim doktorom i njegovom porodicom?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta se desilo sa tim lekarom i njegovom 
porodicom?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Šta se desilo poslije ne znam, ali ono što sam 
ja vidio je da je doktor upucan u nogu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je pucao i zbog čega?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pucao je Kizo, navodno tražeći nekakav 
snajper.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je taj Kizo, kojoj grupi on pripada?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kizo pripada Šešeljevim četnicima.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je taj doktor zaista imao oružje i 
da li je učestvovao u nekim borbama, koliko vi znate?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gde se to desilo, da li je to bilo u 
doktorovoj kući, ili izvan?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je bilo u doktorovoj kući, to je stan.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste videli ubistvo jednog hrvatskog 
građanina po imenu Cvitanović?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta se desilo toj osobi?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Taj čojek je uhvaćen od strane, u civilnoj 
odjeći, uhvaćen je od srpskih snaga i ovaj, prvo su ga tukli, zatim su ga nabili 
u šaht i bacili bombu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je došla jedna televizijska ekipa 
na to mesto?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, nemalo posle toga.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I šta se onda desilo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Onda su lokalni pokazali televizijskoj ekipi 
leš čovjeka i izjava je bila da im pokažu šta rade hrvatske snage srpskim 
civilima.
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TUŽILAC UERC RECLAF: Časni Sude, trebalo bi da uđemo na kratko na 
privatnu sednicu radi sledećeg ...

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kad ste stigli u Rotimlje, da li ste videli 
neki događaj u kome su učestvovali civili?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta ste tačno videli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kad smo došli gore, ljudi u civilnim odjelima 
su bili postojeni u dvije vrste, odnosno, razmaknuti jedni od drugih. U 
jednoj liniji su bili Hrvati u drugoj Muslimani. Poslije toga Pejanović im je, 
ovaj, kapetan im je održao govor kako su oni na srpskoj zemlji i pošto Hrvati 
već godinama, vjekovima ubijaju Srbe, da oni nemaju šta da traže na srpskoj 
zemlji, a Muslimani mogu da ostanu ako će biti lojalni srpskim vlastima.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su Hrvati otišli, koliko vi znate?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Koliko ja znam Hrvati su prebačeni u zatvor 
u Bileću.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A Muslimani?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Muslimani su ostali.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Četnici i Crvene beretke iz kampa Buna, 
da li su učestvovali takođe u jednom napadu na Bijelo Polje?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U tim dejstvima, da li ste zajednički 
delovali sa drugim snagama i ako jeste, sa kojim?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesmo. Na putu u Bijelo Polje, tačnije, 
odakle je trebalo mi da uđemo, smo se sastali sa jedinicom koju su zvali 
Vukovarci.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kakva je to bila jedinica? Da li je to bila 
redovna jedinica vojske, ili nešto drugo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, to nije bila redovna jedinica vojske, to su 
bili ljudi koji su bili na ratištu u Vukovaru.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ako nisu bili redovna jedinica vojske, za 
koju grupaciju su bili vezani, za četnike, za policiju, ako znate, ako ne znate, 
nema veze?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ono što ja sigurno mogu da kažem da je to 
paravojna formacija, koju je na prostore Hercegovine doveo Novica Vučić.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je bilo jedinica Teritorijalne 
odbrane, ili JNA koje su učestvovale u napadu na selo Bijelo Polje?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste. Ponovo isti čovjek Rade Mihailović 
i ponovo, ovaj, isti teritorijalci ili gotovo isti sa okolnih srpskih sela.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste imali podršku iz vazduha 
tokom tog napada? Podršku od JNA?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta se desilo sa selom i seljanima posle 
tog napada, ili tokom tog napada?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja ne znam šta se desilo sa njima, jer kad smo 
mi ušli u selo, selo je bilo totalno prazno.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je bilo pljačkanja, da li je bilo 
paljenja?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste, to su pojave koje prate takve 
ljude.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste bili svedok ubistva jednog 
starca?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko ga je ubio i na koji način?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pa, ubio ga je Pero Divljak, pošto mu je, prvo 
mu je odsjeko uši, zatim ga je bacio u bazen i onda ga je gađao ciglama sve 
dok nije potonuo.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li se JNA povukla iz Mostara juna 
1992. godine?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je Momčilo Perišić održao jedan 
govor povodom ovog povlačenja, a ako jeste šta je rekao u tom govoru?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste. Momčilo Perišić je održao jedan 
govor na aerodromu pred svima koji su se zatekli tu i svima koji su došli 
tu i reko im je da je Mostar prodat za Doboj i Derventu, da su njemu ruke 
vezane i da je to politička igra, da on ne može ništa da uradi i jedino što 
može jeste da onima koji ostanu može da ostavi oružje, a onima koji žele da 
idu sa njim će omogućiti da budu vojnici po ugovoru.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste vi razumeli šta to znači?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne baš skroz, ali sam razumio, ovaj, da se 
odnosi to što je rekao za, da će omogućiti da budu vojnici po ugovoru se 
odnosilo na ljude koji su rođeni u Bosni, znači, ili da idu sa njim, ili da ostanu 
tu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su Crvene beretke uzeli naoružanje 
i vozila od JNA tokom tog povlačenja?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu i Crvene beretke i svi ostali.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U vreme povlačenja, da li ste bili svedok 
jednog masakra?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U dolini Neretve?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC RECLAF: Časni Sude, moramo ponovo da uđemo na 
privatnu sednicu zbog jednog pitanja. U tom kontekstu takođe nam treba 
dokument iz tabulatora 4, sa se stavi na grafoskop.

(privatna sednica)
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sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodine svedoče, ovaj veliki objekat 
koji je označena krugom. Da li je to taj severni logor, objekat JNA?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta je tada radila JNA, gde su se tada 
nalazile njene jedinice?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kao što sam već rekao, to je bila jedna opšta 
panika pošto se JNA povlačila.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gde se desio pokolj?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ono što ja mogu da kažem da je to bilo na 
obali Neretve.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je to ovo mesto gde je kružić i 
ispod toga piše “Bakijina luka”?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta ste videli da se dešava? Mesto je 
Bakijina luka označeno. Šta ste prvo videli i šta se zatim desilo?

SUDIJA KVON: Gospođo Uerc-Reclaf, ako biste mogli da isključite svoj 
mikrofon kad svedok odgovara. Izvinjavam se.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Ali nije bilo distorzije zvuka.

SUDIJA KVON: Onda je to bila greška, ja mislim.

SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja odatle, pošto meni je rečeno da vidim šta se 
dešava preko rijeke. Na zadnjoj strani, znači na strani do rijeke su bili bunkeri, 
a pošto ja nisam želio da budem pogođen iz pravca druge strane, popeo sam 
se na kuću i sa te kuće prvo što sam vidio je bila kolona ljudi u pratnji ljudi u 
kamuflažnim uniformama, koji su prelazili put iz pravca rijeke Neretve.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta ste onda videli da se dogodilo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kada sam vidio kolonu u pratnji ljudi u 
kamuflažnim uniformama znao sam da ništa dobro neće da se desi. Pratio 
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sam ih sa dvogledom sve do obale rijeke i kada sam video obalu, tamo sam 
veći vidio grupu ljudi u kamuflažnim uniformama koja je već ubijala civile.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste prepoznali nekog od ubica?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam. Prepoznao sam Peru Divljaka i 
prepoznao sam Vranjanca.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kojoj grupi je pripadao Vranjanac?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Vranjanac je pripadao Šešeljevim četnicima.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako ste prepoznali Divljka i njega, da 
li su nekako nešto posebno imali u izgledu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Prvo, zato što je Pero Divljak bio sa mnom 
maksimalno 20 do 30 minuta, ja ne mogu da se sjetim, prije toga. Drugo, on 
je jedini koji je visok više od dva metra između njih sviju i takođe Vranjanac 
je takođe dosta visok, međutim, njega sam prepozno po načinu na koji drži 
pušku.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Pomenuli ste da su ti ljudi koje su ubijali 
bili iz jednog određenog naselja, kog naselja i koje su nacionalnosti bili ti 
ljudi?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ljudi su većinom bili Muslimani, a ljudi su 
iz naselja Zalik. Ne znam gde su ih pokupili, da li iz skloništa, ili iz njihovih 
kuća. To ne znam. U svakom slučaju bili su iz mesta Zalik. ... (izbrisano po 
nalogu Pretresnog veća) ...

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste kasnije videli Divljaka i 
Vranjanca? Ako jeste, kako su oni izgledali?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne mogu da se sjetim Vranjanca, ali sjećam 
se Pere Divljaka. To je jedna od scena koje ne mogu da zaboravim, jer Pero 
Divljak je bio, njegova uniforma je bila totalno pokrivena krvlju.

TUŽILAC UERC RECLAF: Sada bih zamolila za privatnu sednicu, časni 
Sude.

(privatna sednica)
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sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Nevesinjska brigada koju ste vi 
pomenuli, je li to bila brigada JNA, ili je pripadala vojsci Republike Srpske, 
da li znate?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: U tom momentu kad se to događalo ja nisam 
imao pojma, međutim, ta brigada je kasnije egzistirala kao hercegovačka 
brigada vojske Republike Srpske. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste vi u Nevesinju ponovo se sreli 
sa pripadnicima Crvenih beretki i četnicima iz kampa na Buni i ukoliko jeste, 
gde su oni bili smešteni?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam, sreo sam se sa njima u hotelu u 
Nevesinju.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste tamo videli vojnike JNA i 
ukoliko jeste, gde su oni bili smešteni?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, bilo je vojske JNA, ali u povlačenju.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kom su korpusu pripadali, da li ste 
znali to?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Koliko se ja sjećam po pričama, to je bio 
Užički korpus.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su pripadnici Crvenih beretki i 
četnici sarađivali sa policijom, ili snagama TO u Nevesinju? Na koji način su 
sarađivali?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Sarađivali jesu, ja, koliko se ja sjećam, bilo je 
nekoliko sastanaka koje sam ja vidio, na čelu sa Novicom Gušićem, Acom 
Legijom, Vranjancem, Miroslavom Dukom, Krstom Savićem, svi oni su bili 
tu. Nekoliko puta, kažem ja sam vidio sastanke, o čemu su pričali ne znam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste videli Duku, koga ste pomenuli 
i koji je bio komandant hercegovačke policije, jeste njega tamo videli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Vi ste pomenuli i Krstu Savića. Ko je bio 
on, kakvu je funkciju imao?

Ponedeljak, 10. jun 2003. / Svedok C-017

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

244

SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam, ja sam spomenuo Krstu Savića, 
on je bio, ovaj komandir stanice milicije u Nevesinju.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ranije ste tokom vašeg iskaza spomenuli 
grupu koja se zvala Vukovarska grupa. Da li su se i oni nalazili u Nevesinju?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sve te snage, da li su one sprovodile 
neka dejstva u Nevesinju, neku operaciju?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam proveo veoma kratko vrijeme u 
Nevesinju, međutim, za to vrijeme dok sam ja bio tamo Nevesinje je totalno 
očišćeno od Muslimana. Ova grupa koja je to radila, koja se strašno hvalila 
sa tim je bila grupa Vukovaraca kojom je komandovao Crni.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste vi videli ikakve tragove tog 
čišćenja Muslimana? Šta ste videli, šta se tamo radilo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja jedino što sam vidio su ljudi u autobusima, 
odnosno, žena i djece za koju sam kasnije saznao iz priča da su, ovaj, poslati 
za Trebinje, potom za Makedoniju, ali to je što sam čuo iz priča. Znači, ja 
sam samo vidio autobuse, ostalo ništa.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste videli kako se pljačkaju, ili pale 
kuće?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Jedno prilikom da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta ste videli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Vidio sam Krstu Savića i ostale koji su bili sa 
njim, koji su ubili Redžu Trbovića.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Je li on bio Musliman?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste. Kuća od Redže Trebovića je nova 
kuća koju su već počeli da pljačkaju, ovaj, jedino što znam jeste da su 
nam, da su rekli da je Redžo unutra, odnosno, Krsto se hvalio da je Redžo 
unutra.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je Redžo imao neku funkciju? 
Kakvu je funkciju imao? Rekli ste da je Musliman, ali čime se bavio?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ono što sam ja saznao, mislim ja nikad u 
životu prije toga nisam bio u Nevesinju, međutim, iz tih priča koje sam 
saznao posle, Redžo Trebović je bio jedan od najbogatijih Muslimana u 
Nevesinju i imao je neku funkciju u SDA, prema njihovim pričama.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su Crvene beretke osnovale kamp 
za obuku u selu Borci i počeli tamo obuku u julu 1992. godine?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Časni Sude, ovde na karti postoji 
oznaka “C” na onom mestu gde se nalaze Borci. Možete li da nam kažete 
kako se zvao taj kamp, za šta je služio ranije, odnosno pre rata, a za šta 
tokom rata?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kako se zvao kamp ja stvarno ne znam, koje 
je ime kampa, ali kamp je na Boračkom jezeru, to je bio turistički objekat koji 
su, uglavnom je služio za turističke svrhe.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Vi ste nacrtali skicu uz pomoć tehničkog 
osoblja Tužilaštva, dakle, nacrtali ste skicu ovog kampa. Časni Sude, to je 
pod tabulatorom 6. Hoćete li da nam kažete da li je to skica koju ste vi 
nacrtali?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je koristio taj kamp? Ko je bio tamo 
smešten?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja kao što sam rekao, ja sam bio u Nevesinju 
veoma kratko vrijeme i nakon što smo došli na Borce, kamp je već bio 
osnovan i unutra su bile Crvene beretke.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Četnici koji su bili u kampu na Buni, da 
li su i oni bili u ovom drugom kampu, ili su se tamo nalazili samo pripadnici 
Crvenih beretki?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Tamo su se nalazili samo pripadnici Crvenih 
beretki.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Za šta su oni koristili kamp? Šta su oni 
radili u kampu?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Kamp je služio kao baza Crvenih beretki, 
ovaj, takođe je bila obuka unutar kampa.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koga su tamo obučavli?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja kao što sam rekao, ja i još jedan dečko je 
pokupljen u Nevesinju, zajedno sa Perom Divljakom i Acom Legijom smo 
došli u kamp na Borcima i tu su već bili, mislim nisu to ljudi, to su djeca, 
pretežno iz rejona Konjica, koja su pokupljena iz sela Borci koje se nalazi 
preko puta jezera.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li to znači da su tamo obučavali 
nove regrute?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koliko je bilo pripadnika Crvenih bertki 
tamo koji su obučavali ove mladiće?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja sam nabrojo sve one kojih sam mogao da 
se sjetim, ovaj, znači, negdje oko desetak, dvanaest, ne mogu tačno da, da, 
da se sjetim, međutim, to je ona grupa koja je došla na Bunu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Mislite na one ljude koje ste naveli 
u dokumentu pod tabulatorom 2, mislite na sve te ljude u onoj tabeli sa 
imenima?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, mislim na njih. Ne na sve, jer su neki od 
njih otišli, ne svi, ovaj, samo je jedan od njih otiš’o, ovi ostali su svi bili gore 
koliko ja mogu da se sjetim.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Obuka mladića se sastojala u čemu? 
Možete li da nam ukratko opišete kakvu su oni obuku imali?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je obuka, ustvari, ista obuka koju su ti 
prošli, ili bar slična onome što sam ja vidio, ovaj koju su oni prošli u Kninu sa 
kapetanom Draganom, ovaj to, to, to je izvođeno pod njihovim nadzorom 
i njihovom, vojna obuka.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako vi znate da je to bila ista obuka 
kao i pre, da li su korišćeni možda, da li su korišćena neka sredstva koja su 
ranije korišćena i u Kninu?
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SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja ne znam, ovaj, kakva sredstva, međutim, 
ja sam vidio video kasete koje su oni nama pokazivali koje su snimljene u 
Kninu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste videli tamo nekog pod imenom 
major Fićo na tim trakama, i ukoliko jeste šta ste videli da on radi?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam. Vidio sam tu osobu za koju su oni 
rekli da se zove major Fićo i on je izvodio neku vježbu sa nožem.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je Frenki Simatović dolazio da 
poseti kamp?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Možete li da nam opišetei šta se desilo, 
kako je on stigao i šta se posle desilo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ovaj prvo su rekli da se mora urediti kamp, 
da se mora očistiti, ovaj, pa su se postavljale neke klupe u komandu i ovaj, 
Frenki je stigao helikopterom. Mi smo bili postrojeni, Aco Legija mu je predao 
raport o stanju u kampu i ne mogu tačno da se sjetim, međutim o tome, ovaj 
kolika je brojnost ljudi u kampu i kakva je spremnost i te vojne stvari. Ovaj, 
nakon toga je Frenki počeo sa patriotskim govorom o srpskim vitezovima i 
uspjesima Crvenih beretki, tačnog govora ne mogu da se sjetim, međutim 
taj, ovaj, patriotski šund i poslije toga smo, kad je završeno to, taj njegov 
govor, posle toga smo otišli u prostoriju koja je služila kao komanda, gdje 
smo dobili po CZ-99 od, koji, to su pištolji koji su došli zajedno sa Frenkijem 
i rečeno nam je da ovaj, da treba da napišemo autobiografije kako bi postli 
članovi Crvenih beretki. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Je li to bio prvi put da ste videli Frenkija 
Simatovića?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, to je bio moj prvi i zadnji put da sam ga 
ja vidio uživo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Je li se on predstavio ili ga je neko drugi 
predstavio po imenu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ne, nakon što mu je Aco Legija predao raport 
on se predstavio punim imenom i prezimenom i održao taj govor.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Vi ste pomenuli pištolje koji su stigli sa 
Frenkijem Simatovićem. Jeste li i vi dobili pištolj?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Je li to bio poklon, o čemu se radilo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Šta je to tačno bilo ne znam, morate pitati 
Frenkija. Međutim, svi od nas, svi novi koji su došli su tu su dobili po pištolj, 
pošto su svi stari, odnosno, Crvene beretke, oni su već imali CZ-99.

TUŽILAC UERC RECLAF: Molim vas da pređemo na privatnu sednicu, časni 
Sude.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U blizini kampa Crvenih bertki, da li su 
se nalazila neka vojna postrojenja?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. Preko puta jezera se nalazilo selo Borci u 
kojem su vojne objekte imali pripadnici srpskih snaga, a u to vrijeme je, to je 
već transformacija srpskih snaga u vojsku Republike Srpske.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su te srpske snage sarađivale sa 
Crvenim beretkama u kampu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Dok ste se vi nalazili u kampu da li ste 
primetili, da li ste videli da su počinjena neka zverstva, ili da li ste primetili 
tragove toga da su počinjena neka zverstva?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Jednom prilikom, da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta ste videli? Šta se desilo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je bila noć, ja sam se vraćao iz sela Borci 
i ovaj, na ulazu u kamp, kad sam ušao u kamp, pošto se ovdje, na slici 
možete vidjeti, sa, kad se uđe u kamp sa lijeve strane se nalazi komanda. 
Pred tom komandom je stajao čovjek u civilnom odjelu sa svezanim rukama 
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na leđima. Nepune dvije, tri minute, možda i minut poslije toga Pero Divljak 
je pokupio tog čovjeka i otišo je sa njim u pravcu jezera, ne vidjevši ni mene, 
ni stražara sa kojim sam ja bio, ovaj, međutim, Pero se brzo vratio sa krvavim 
nožem, ovaj i tad je počeo da vrišti na mene šta ja radim tu, zašto nisam u 
krevetu, prošlo je vrijeme, udario me nogom i ja sam otiš’o odatle.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste videli neke žene u kampu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Tokom noći da. Tokom idućeg dana, pošto 
je tokom noći, ovaj, bilo proglašeno stanje pripravnosti i, ovaj, pa se na tom 
mjestu na kom sam ja ležao odatle sam mogao da vidim pošto pred svakim 
bungalovom ima svjetlo, mogao sam da vidim da pripadnici Crvenih beretki 
idu i odlaze, idu i odlaze, cjelo vrijeme.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A kad ste videli žene?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: To je bilo ili sljedeći dan, ili dva dana nakon 
toga. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gde su se žene nalazile? Gde u 
kampu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja kao što sam naglasio u izjavi, nisam bio 
u kampu kad se to, kad su oni njih doveli. Zato ih ni nisam vidio odmah, 
međutim, ovaj, žene su bile u bungalovu iz koga su Crvene beretke izlazile 
i ulazile tu noć, a ja sam njih vidio da li sljedeći dan, da li dan poslije sa 
distance u pravcu kuhinje, ili tako nešto.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste saznali šta su po nacionalnosti 
bile te žene i šta se sa njima desilo dok su se nalazile u kampu?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da. Ne samo ja nego svi smo saznali, svi oni 
koji nismo znali, ovaj, smo saznali čitavu priču sutra, pošto su sutra došli 
lokalni Srbi sa Zaborana i od njih sviju smo doznali priču da su to Muslimani 
sa Fazlagića Kule.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li znate da li su te žene bile 
napadnute?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja ne mogu da kažem ništa osim onoga 
što sam vidio. Znači pripadnici Crvenih beretki jesu ulazili i izlazili u njihov 
bungalov cjelu noć, a šta je bilo sa njima stvarno ne znam.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada vas molim da se ukratko osvrnemo 
na još nekoliko drugih kampova Crvenih beretki. Da li ste vi znali da su 
Crvene beretke imali kamp na Fruškoj Gori i ukoliko jeste, ko je bio na čelu 
tog kampa i šta ste još saznali o tome?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja jesam saznao da Crvene beretke imaju 
ne samo kamp na Fruškoj Gori, nego nekoliko kampova. Većinu tih priča, 
većinu tih podataka sam saznao od Pere Divljaka, ovaj, mada isto tako i 
drugih i ono što sam ja čuo od njih je da je čovjek koji može u bilo kojem 
momentu pokupit bilo koga iz bilo kojeg kampa Živojin Ivanović zvani Žika 
Crnogorac.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Jeste li vi ikad sreli tu osobu i kako je on 
to mogao da pokupi koga god je želeo?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, ja sam upoznao tog, tu zvijer u ljudskom 
obliku, ovaj, a on jeste bio komandant tih kampova, pošto i ne samo od 
Pere Divljaka nego i kasnije sam ja čuo puno priča o moći Žike Crnogorca.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li vam je Pero Divljak rekao o poseti 
Frenkija kampu na Fruškoj Gori?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jeste.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta vam je rekao?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Pero Divljak mi je rekao da su oni, ne znam 
tačno odakle, ne mogu sa se sjetim, negdje iz Hrvatske, da su se vratili na 
Ležimir na Fruškoj Gori. U kampu su bili negdje dvdesetak dana, nešto tako, 
ovaj, bez televiziora, bez radija, bez bilo čega, znači samo obuka. Nakon 20 
dana je došao Frenki, oni si postrojeni i onda im je rečeno da su u Beogradu 
demonstracije i da su oni jedinica sistema, da svi oni koji ne žele da pucaju 
mogu slobodno da izađu. Pero Divljak je pokušao da izađe, međutim spasio 
ga je Ilija Vučković-Rambo, koji ga je uhvatio za ruku i rekao mu da je to, da 
je to fora, što se na kraju, po njegovoj priči postavilo tačno, jer svi oni koji su 
tu istupili napolje su bili odvedeni u hangar i isprebijani. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste znali da je postojao kamp Tara 
u Mitrovci u Crnoj Gori i ukoliko jeste, ko je komandovao tim kampom?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Da, jesam, ovaj, čuo sam da je postojao 
kamp Tara, takođe tim kampom je zapovjedao Žika Crnogorac, jer čovjek 
koji mi je to rekao je jedan od njegovih instruktora, Dućo Durutović.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I poslednje pitanje. Da li vam je bilo 
rečeno gde su učestvovale u operacijama Crvene beretke iz kampa na Tari?
SVEDOK C-017 – ODGOVOR: Ja što mogu da kažem jeste da ovaj, ja 
znam, pošto sam vidio jednom dokumenat koji upućuje na to da su Crvene 
beretke djelovale na terenu oko Zelenog Jadra, odnosno rudnika “Osmače” 
i tih predjela oko Srebrenice.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, došlo je vreme da prekinemo sa 
radom.

SUDIJA MEJ: Da. Sada je prikladni trenutak da prekinemo sa radom, 
nastavljamo sutra u 9.00. Gospodine C-017, molim vas da budete ovde 
sutra u 9.00. 
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